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Tak, jak jsme se v březnu radovali, že rekonstrukci 
zdravotního střediska mohla převzít firma Geosan Group 
a.s., tak během měsíce nastalo velké rozčarování. Firma 
provedla hloubkovou revizi dokončeného díla a zjistila, 
že rozvody vody po provedení tlakové zkoušky netěsní, 
chybí některé bezpečnostní prvky, ale co je zásadní a do 

této doby nad rámec naší moci, je stav již dokončené a 
zabudované elektroinstalace naprosto nevyhovující revizi 
a zejména bezpečnosti. Okamžitě byla tedy provedena 
revize odborníkem a znalcem v oboru a následně 
oslovena firma TaPraSys, která dodávku prováděla, aby 
dílo uvedla do řádného stavu dle projektu a norem. Jejich 
zástupci prostřednictvím právníka reagovali negativně 
s vyjádřením, že je vše v pořádku. Předali jsme tedy vše 
právnímu zástupci a soudnímu znalci s tím, že je budeme 
žalovat o náhradu škody a zároveň i uvažujeme o trestním 
oznámení, neboť rozvody elektřiny včetně elektronického 
zabezpečení neodpovídají bezpečnostním normám a 
mohlo by dojít k požáru a tím k ohrožení životů a poškození 
majetku. Je s podivem, že to firmu nechává v klidu místo 
toho, aby vše rychle napravila. Jaké je tedy nyní řešení – 

musíme nechat posoudit cenu nových rozvodů a zařízení 
elektroinstalace a zadat to jako rozšíření zakázky. Bohužel 
to však nebude zadarmo a budeme muset hledat řešení 
ve spolupráci s hl. m. Prahou ohledně zafinancování. Co 
je další rána, je časový odklad, který se předpokládá na 
cca 3 měsíce včetně kolaudace. Je to pro nás všechny 

velmi nepříjemné, ale snažíme se 
postupovat jak v rámci legislativy, 
tak i našich možností, co možná 
nejrychleji.
Co se naopak vyvíjí velmi 
pozitivně, je realizace atletického 
hřiště u sportovní haly, když 
Rada rozhodla, že zrekonstruuje 
i bývalé, již nevyhovující, hřiště 
u školy na nové víceúčelové a 
na beach volejbal. I toto hřiště 
bude využívat především naše 
základní škola a kbelské sportovní 
organizace spolu s veřejností. 
Věříme, že na podzim již budou 
moci děti, jak v rámci výuky, tak 
v mimoškolních aktivit, hřiště 
využívat.
V této souvislosti se své práce 
ujala příspěvková organizace 
Kbelská sportovní, která 

postupně na sebe přebírá úkoly spojené s provozem haly 
a v budoucnu i dalších sportovišť, včetně vlastní činnosti 
v oblasti renovací či investic do sportu.
Dále jsme byli úspěšní v rámci přidělení dotace a rozšíření 
dohledového bodu a bude osazena bezpečnostní kamera 
v ulici Herlíkovická. 
Rada rozhodla o revizi nájemních smluv zahrádek za 
účelem lepšího využití pro Kbeláky.
V rámci výběrového řízení Rada rozhodla o zadání zakázky 
na opravu páteřní elektroinstalace v bytovém domě 
Katusická 680 – 682 za 1.855.250,- Kč vítězné firmě JEZL 
Elektro s.r.o.

Ivana Šestáková
místostarostka

ZPRÁVY Z RADY MČ PRAHA 19 
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CO MOŽNÁ (NE)VÍTE                       
O CESTOVÁNÍ DO ZAHRANIČÍ
K vycestování za hranice České republiky není vždy nutný 
cestovní pas.
V případě cesty do níže uvedených zemí můžete jako 
cestovní doklad použít platný občanský průkaz. Týká se 
to všech států Evropské unie (Belgie, Bulharsko, Dánsko, 
Estonsko, Finsko, Francie, Chorvatsko, Irsko, Itálie, Kypr, 
Litva, Lotyšsko, Lucembursko, Maďarsko, Malta, Německo, 
Nizozemsko, Polsko, Portugalsko, Rakousko, Rumunsko, 
Řecko, Slovensko, Slovinsko, Španělsko, Švédsko) a dále 
Islandu, Norska, Lichtenštejnska, Švýcarska, Albánie, 
Bosny a Hercegoviny, Černé Hory, Severní Makedonie 
(bývalá Makedonie), Srbska, Gruzie, Vatikánu, San Marina, 

Moldavské republiky (pozor, lze použít pouze občanský 
průkaz ve formátu ID1 se strojově čitelnými údaji a s 
kontaktním elektronickým čipem nebo občanský průkaz ve 
formátu ID2 se strojově čitelnými údaji). Kosovská republika 
rovněž uznává platný občanský průkaz jako cestovní doklad 
opravňující ke vstupu do země, avšak pouze občanský 
průkaz se strojově čitelnou zónou a biometrickými údaji, 
který ČR vydává od 2. 8. 2021. Pokud tímto dokladem 
nedisponujete, musíte k cestě použít platný cestovní pas. 
Je také zapotřebí prověřit, zda v případě tranzitu přes 
třetí stát není nutné v daném případě použít cestovní 
pas. Nedoporučuje se rovněž používat občanské průkazy 

NÁVŠTĚVA GRUZÍNSKÝCH ZÁSTUPCŮ 
MĚSTA TBILISI ČTVRTI ISANI             
VE KBELÍCH A VINOŘI

V roce 2019 navštívili u příležitosti vystoupení českých 
operních umělců v Tbilisi zástupci radnic MČ Praha 19 a 
Vinoře toto hlavní gruzínské město. Konkrétně jsme byli 
přijati panem starostou a jeho kolegy více jak stotisícové 
čtvrti Isani. Ačkoliv to nebyla nijak dlouhá návštěva, 

pouhých 24 hodin, tak jsme si takříkajíc padli do oka, 
neboť problematika municipalit je velice podobná, 
a to i v souvislosti s historií našich zemí, jako malých 
křesťanských států či vazalů komunistického Ruska. Což se 
nyní prohloubilo válkou na Ukrajině, na kterou má Gruzie 
stejný názor jako Česká republika. Se zástupci Isani jsme 
byli průběžně v kontaktu, zejména prostřednictvím pana 
místostarosty Vinoře Roberta Rytiny a v dubnu roku 2020 
Zastupitelstvo MČ Praha 19 schválilo memorandum o 
vzájemné spolupráci. Předpokládala se reciproční návštěva 
k příležitosti podpisu tohoto memoranda, avšak Covid-19 
vše přerušil.  Až v letošním roce se podařilo vše zorganizovat 
a 6 zástupců Tbilisi v pondělí 5. 6. 2023 přiletělo. Návštěva 
byla organizována ve spolupráci s vinořskou radnicí, kdy 
jsme se společně podíleli na programu. Ten byl velmi 

nabitý – vyhlídkový let nad Prahou, který sice kazilo 
deštivé počasí, přesto to byl skvělý zážitek, dále setkání 
na radnicích se starosty, prohlídka sportovní haly, požární 
zbrojnice, Centrálního parku ve Kbelích  a nechyběla ani 
Staroměstská radnice spolu s magistrátem a centrem 
Prahy nebo Letecké muzeum. Třešničkou na dortu pak 
byla soukromá prohlídka s ředitelem Strahovského 

kláštera a pozvání na recepci gruzínského velvyslanectví 
u příležitosti 30 let diplomatických vztahů České republiky 
a Gruzie. Vyvrcholením bylo podepsání memoranda obou 
městských částí o spolupráci, a to symbolicky ve Kbelském 
pivovaru. To vše se vešlo do 5 dní a naši partneři během 
celého týdne vyslovovali velké poděkování a obdiv, jak v 
přístupu našich radnic k jejich zástupcům, tak ke krásám 
Prahy i našich městských částí, což vyústilo v pozvání 
do Tbilisi na podzim tohoto roku. V pátek 9. 6. 2023 v 
odpoledních hodinách jsme se rozloučili na ruzyňské 
letiště a zahájení spolupráce bylo tak završeno.

Ivana Šestáková
místostarostka 

Jak používat informační služby MČ Praha 19
Stránky www.praha19.cz jsou oficiálním webem 
Městské části Praha 19, která zahrnuje Kbely, Satalice 
a Vinoř. Na těchto stránkách najdete informace o 
dění v městské části, o službách a akcích, které zde 
probíhají, o historii a zajímavých místech a další 
užitečné informace.
Jak se přihlásit k odběru novinek
Pokud chcete být pravidelně informováni o 
novinkách z Prahy 19, můžete se přihlásit k odběru 
novinek nebo SMS infokanálu.
Odběr novinek je elektronický zpravodaj, který 
vám bude zasílán na váš e-mail. Obsahuje aktuální 
informace o dění v městské části, o plánovaných 
akcích a zajímavostech.
Pokud se chcete přihlásit k odběru novinek, 
postupujte takto:
- Na hlavní stránce www.praha19.cz najděte v pravém 
sloupci červené tlačítko „ Odběr novinek“.
- Do pole „E-mail“ zadejte svou e-mailovou adresu, na 
kterou chcete dostávat novinky.

- Klikněte na tlačítko „Odebírat“.
- Na váš e-mail přijde potvrzovací zpráva s odkazem, na 
který musíte kliknout pro dokončení registrace.
- Po kliknutí na odkaz budete přesměrováni na stránku s 
potvrzením odběru novinek.
Pokud se chcete odhlásit z odběru novinek, postupujte 
takto:
- Na hlavní stránce www.praha19.cz najděte v pravém 
sloupci červené tlačítko „ Odběr novinek“.
- Do pole „E-mail“ zadejte svou e-mailovou adresu, ze 
které chcete odhlásit odběr novinek.
- Klikněte na tlačítko „Odhlásit“.
- Na váš e-mail vám přijde potvrzovací zpráva s odkazem, 
na který musíte kliknout pro dokončení odhlášení.
- Po kliknutí na odkaz budete přesměrováni na stránku s 
potvrzením odhlášení z odběru novinek.

red.

JAK POUŽÍVAT INFORMAČNÍ SLUŽBY 
MČ PRAHA 19
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s oddělenou vyznačenou částí (s odstřiženým rohem) z 
důvodu změny povinných údajů zapsaných v občanském 
průkazu, protože odstřižení rohu by v případě prokazování 
totožnosti ve státě Evropské unie mohlo být považováno 
za vyznačení neplatnosti občanského průkazu anebo za 
jeho poškození. 

Cestujte s Drozdem
Projekt Dobrovolné registrace občanů České republiky 
při cestách do zahraničí (DROZD) umožňuje účinně 
poskytovat aktuální upozornění k cestám a pobytu. V 

případě mimořádných událostí zastupitelskému úřadu 
napomáhá organizovat pomoc českým občanům, kteří 
poskytnou na dobrovolném základě informace o svém 
plánovaném pobytu v zahraničí. Informace poskytnete 
vyplněním jednoduchého formuláře složeného ze čtyř 
částí: informace o cestovateli, údaje o pobytu v zahraničí, 
informace o spolucestujících, kontaktní osoba v ČR. 
Poskytnuté informace slouží Ministerstvu zahraničních 
věcí k rozesílání hromadných e-mailů a SMS všem 
zaregistrovaným osobám, které se v daném cizím státě 
nacházejí, a tím jim poskytovat důležité informace nebo 
je včas varovat před případným hrozícím nebezpečím 
plynoucím z přírodních katastrof, bezpečnostních incidentů 
a hrozeb i sociálních nepokojů. Systém také slouží k 
informování občanů o případných změnách v podmínkách 
cestování do zahraničí a návratu zpět do ČR například v 
době pandemie a podobně. V případě nenadálé situace 
(mimořádné události) slouží poskytnuté kontakty pro účely 
organizování rychlé účinné pomoci občanům v  nouzi. A jak 
je to s poskytnutými údaji? Ty Ministerstvo zahraničních 
věcí ČR uchovává a využívá jen ke shora uvedeným účelům 
a po uplynutí 30 dnů od data odjezdu občana ze zahraničí 
uvedeného v jeho registraci jsou z databáze automaticky 
vymazány. 
Rozhodnete-li se cestovat s DROZDem, naleznete ho 
na internetových stránkách https://drozd.mzv.cz, kde 
si nejprve přečtete (měli byste si přečíst) prohlášení o 
ochraně osobních údajů a v případě souhlasu s jeho 
obsahem kliknete na „Vytvořit novou registraci“.

Cestujeme s dětmi
V případě, že nezletilá osoba cestuje v doprovodu jiné 
osoby než je rodič nebo zákonný zástupce, je vhodné si 
ověřit u zastupitelského úřadu navštěvovaného státu, zda 
kromě platného cestovního dokladu nebude vyžadován 
také písemný souhlas rodičů nebo zákonných zástupců 
s cestou dítěte do zahraničí. Všeobecně platí, že pro 
krátkodobý výjezd do ciziny či na dovolenou není obvykle 
souhlas druhého rodiče vyžadován. Souhlas s vycestováním 
druhého rodiče je však dobré si opatřit zejména pro delší 
pobyty v cizině, kdy by se mohlo stát, že druhý rodič označí 
toto vycestování jako únos dítěte. Určitě není na škodu 
vybavit se písemným souhlasem i pro krátkodobé pobyty v 
zahraničí hlavně v případě, že dítě cestuje pouze s jedním 
rodičem. To platí i pro nesezdané páry a rodiče, kteří mají 
odlišné příjmení než dítě, prarodiče a pro samostatnou 
cestu nezletilého. K souhlasu lze také přiložit fotokopii 
rodného listu dítěte. Mít k dispozici tento souhlas byste 
rozhodně měli při cestách mimo Evropu, jakož i v případě 
pochybností či nejasných podmínek. 
Jak by měl písemný souhlas vypadat?  Je v něm  zapotřebí 
dostatečně identifikovat dítě i jeho doprovázející osobu, 
tedy uvést jméno a příjmení, datum narození a číslo 
cestovního dokladu, destinaci a termín cesty. Jak už bylo 
uvedeno, lze přiložit fotokopii rodného listu nezletilého, 
jedná-li se o malé děti, případně rozhodnutí soudu o svěření 
dítěte do péče. Rovněž je vhodné, aby si osoba, která 
písemný souhlas uděluje, zajistila úřední ověření podpisu. 
Ne všude ale rozumí česky. Kromě češtiny se písemný 
souhlas doporučuje udělit i v cizím jazyce použitelném v 
destinaci, pro kterou je určený. Pozor, pak je nutné pořídit 
úřední překlad souhlasu uděleného v českém jazyce, na 
němž je ověřen podpis, nebo podpis na souhlasu v cizím 
jazyce nechat ověřit u notáře, který tento cizí jazyk ovládá. 
S žádostí o ověření podpisu na cizojazyčném dokumentu 
je možné se případně obrátit na velvyslanectví státu, do 
kterého cestujete, pokud ovšem ověřování provádí.
Cestovní doklad pořídíte na kbelské radnici. Patrně to 
víte, ale pro jistotu se hodí připomenout, že vaše radnice 
disponuje pro vás pohodlným internetovým objednáváním 
pro vyřízení osobních a cestovních dokladů. 
Jak to funguje? Do rezervačního systému se dostanete 
klikem na odkaz „Rezervační systém“ hned na úvodní 
internetové stránce kbelské radnice http://www.praha19.
cz/, poté kliknete na „Občanky a pasy“. Po kliknutí na 
tlačítko „Objednat se na pobočku“ si nejprve vyberete 
druh dokumentu, o který chcete požádat, tedy pas nebo 
občanský průkaz, poté si vyberete „zelené“ datum (červená 
jsou již plně obsazena) kdy se vám to hodí a samozřejmě 
také konkrétní „zelený“ čas. Systém vás vyzve k zadání 
vašich identifikačních údajů (e-mail a telefon). Není třeba 
se obávat, na pravidla pro zpracování osobních údajů je 
pamatováno. Po zadání údajů objednávku odešlete. Jakmile 
systém objednávku přijme, zobrazí vám potvrzení se všemi 
potřebnými údaji. Toto potvrzení včetně ověřovacího kódu 
(pinu) obdržíte také elektronickou poštou, kde objednávku 

musíte do 10 minut jedním klikem na odkaz potvrdit, jinak 
objednání propadá. Popis možná vypadá složitě, ale až 
se budete chtít objednat, zjistíte, že celý proces je velmi 
jednoduchý a rychlý. Pak už stačí přijít na radnici v termínu, 
na který jste objednáni a jednoduše se na dotykovém 
displeji přihlásit pomocí obdrženého ověřovacího 
kódu (pinu). V systému je nastavena časová tolerance, 
takže se nemusíte obávat, že zpozdíte-li se o pár minut, 
vypadnete z pořadí. Samozřejmě i v opačném případě 
při včasnějším příchodu nečekáte, až udeří „váš čas“, ale 
přihlásíte se vzápětí po příchodu. Odeberete si vytištěný 
lístek s pořadovým číslem. Poté vás pomocí vizuální (číslo 
přepážky a pořadové číslo na tabuli) a akustické signalizace 
(melodický gong) pozveme k přepážce. Pozor, potřebuje-li 
např. čtyřčlenná rodina cestovní doklady pro všechny své 
členy, musí učinit čtyři objednávky. To není byrokratický 
výmysl, ale opatření, které zamezí nepříjemnostem při 
vlastním vyřizování. I pro vyzvednutí hotových dokladů 
doporučuji využít internetového objednání, protože 
objednaní klienti mají přednost před neobjednanými. 

Informaci o vyhotovení dokladů získáte opět na výše 
uvedené úvodní internetové stránce kliknutím na odkaz 
„Mám hotové doklady?“. Jak již bylo uvedeno, objednáte-
li se prostřednictvím našeho internetového rezervačního 
systému, máte přednost před neobjednanými klienty, 
čekajícími mnohdy ve frontě, proto se objednat přes 
internet určitě vyplatí.
Pokud nejste příliš zdatní v užívání výpočetní nebo 
komunikační techniky a internet k životu nepotřebujete, 
ale zaujala vás možnost internetového objednání a novou 
„občanku“ nebo nový pas potřebujete, a pokud nemáte 
ve svém okolí nikoho, kdo by vám pomohl, udělejte 
si zdravotní procházku na podatelnu radnice, kde vás 
pracovnice ochotně objedná. Pak už jen stačí přijít na 
objednaný termín. 
Žádný stres a příjemné chvilky při zařizování osobních 
dokladů na vaší radnici vám přeje 

Bohumil Sobotka, 
vedoucí odboru občansko správního

PROBLEMATIKA OZNAČENÍ SÍDLA 
PRÁVNICKÉ NEBO PODNIKAJÍCÍ 
FYZICKÉ OSOBY
Kontrolní oddělení zdejšího živnostenského odboru by 
rádo touto cestou upozornilo a informovalo podnikatele 
o přetrvávajícím porušováním zákona č. 455/1991 Sb., 
o živnostenském podnikání v platném znění, konkrétně 
ustanovení § 31 odst.2 citovaného zákona. 

Podle tohoto ustanovení,  je podnikatel mimo jiné, povinen 
viditelně označit obchodní firmou, popřípadě názvem, 
nebo jménem a příjmením a identifikačním číslem osoby, 
bylo-li přiděleno, objekt, v němž má sídlo, liší-li se od 
bydliště (§ 5 odst.2), a zahraniční osoba odštěpný závod, 
pokud jej zřizuje. 

Porušení citovaného ustanovení, tzn. neoznačení sídla 
stanovenými údaji, je přestupkem podle § 62 odst.1 
písmeno k) citovaného zákona. Za tento přestupek lze 
uložit pokutu podle § 62 odst.4 písmeno c) téhož zákona, 
a to  až do výše 100.000,- Kč.  

Při kontrolní činnosti se setkáváme s tím, že sídlo 
podnikatelského subjektu není označeno vůbec, nebo chybí 
právní forma (tzn. s.r.o., a.s.),  jméno nebo identifikační 
číslo osoby. Při řešení tohoto přestupku podnikatelé 
často argumentují tím, že označení bylo uvedeno na 
poštovní schránce, uvnitř objektu, který ovšem v případě  
novostaveb  je uzamčen. Argumentují  i tím, že doručování 
případných písemností se děje cestou datových schránek, 

tudíž že označení sídla je nadbytečné. Častým argumentem 
bývá i ta skutečnost,  že majitel objektu údajně nedovolí 
na fasádu domu upevnit případnou tabulku s označením 
sídla, nebo že ji někdo odcizil, atd... Takováto,  či obdobná, 
argumentace v žádném případě neobstojí a je vyvrácena, 
resp. odmítnuta, např.  i rozsudkem Nejvyššího správního 
soudu ze dne 15.5.2023, č.j. 4 As 17/2023-34.

Takže jak to vlastně je, aneb co z uvedeného rozsudku 
vyplývá.

Především povinnost označení sídla platí zcela rigorózně 
pro všechny podnikatele, a to bez rozdílu. Základním 
smyslem této povinnosti je informovat třetí osoby 
(veřejnost), že v objektu se nachází sídlo podnikatele (ať 
již tím je pouze potvrzena informace, kterou o umístění 
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sídla získala třetí osoba z jiných zdrojů – např. z veřejných 
rejstříků, nebo tím, že je kolemjdoucím získána zcela 
nová informace, o které daná osoba dosud nevěděla 
z jiného zdroje). Jejím účelem je potvrdit třetí osobě, že 
se nachází v místě, kde se může pokusit vejít v osobní styk 
s podnikatelem a nic na věci nemění ani ta skutečnost,  že 
podnikatel má případně zřízené webové stránky. 

Smysl a účel označovací povinnosti spočívá i v zajištění 
transparentnosti podnikatelského prostředí. 
Neoznačením sídla zákonem stanovenými údaji  tak 
současně i vzniká rozpor, resp. nesoulad mezi údaji 
zapsanými jak v obchodním, tak i v živnostenském rejstříku 

a reálnou vizuální skutečností, přičemž tyto rejstříky jsou 
informační systémy veřejné správy a v nich uvedené 
údaje jsou veřejně přístupné. Pokud podnikatel řádně 
neznačí objekt, v němž má sídlo, stává se tak pro třetí 
osoby prakticky nedohledatelným. Závažnost spáchaného 
přestupku v sobě zahrnuje i typovou závažnost, kterou 
zákonodárce vyjádřil právě rozpětím zákonné sazby pro 
uložení pokuty, v daném případě až do výše 100.000,- Kč. 

Co se týče podmínky a povinnosti viditelnosti označení 
sídla, tak označení sídla je možné považovat za viditelné 
tehdy, je-li viditelné z veřejně přístupného místa 
(veřejného prostranství), nebo z místa, k němuž je zajištěn 
přístup veřejnosti. Záleží nicméně vždy na rozhodnutí 

každého podnikatele, jakým způsobem zajistí viditelnost 
označení svého sídla, za splnění této povinnosti plně 
odpovídá sám. Živnostenský odbor pak při místním 
zjištění kontroluje, zda jsou sídla, resp. objekty, řádně 
označeny a nemá povinnost překonávat nějakou překážku 
(např. zamčené vstupní dveře do objektu) či nahlížet 
dovnitř objektu a zjišťovat, zda se uvnitř někde nachází 
řádné označení sídla. K argumentacím,  že majitel 
objektu nedovolí podnikatelskému subjektu na jeho 
objekt umístit příslušné označení,  Nejvyšší správní soud 
konstatoval,  že jednak podnikatel již při výběru sídla má 
zajistit, aby toto bylo řádně označeno a pokud na objektu 
není možné mít sídlo řádně označené, je pak na zvážení 
každého podnikatele, zda takovýto objekt je vhodný pro 
jeho podnikatelskou činnost.
 

Co se týče problematiky doručování do datových schránek  
je třeba dodat to, že povinnost doručovat písemnosti 
podnikajícím subjektům prostřednictvím tohoto systému 
se vztahuje pouze na orgány veřejné moci a ani ty 
nemohou vždy tohoto způsobu využít s ohledem na 
povahu zasílaného dokumentu - viz ustanovení § 17 odst. 
1 zákona č. 300/2008 Sb., o elektronických úkonech a 
autorizované konverzi dokumentů, ve znění pozdějších 
předpisů. Také z tohoto důvodu označení sídla stále hraje 
důležitou roli v dosažitelnosti podnikajících subjektů a je 
rovněž důležité z důvodu předcházení vytváření zastřených 
a skrytých sídel. Krom toho, pokud  právnická osoba 
nebo podnikající fyzická osoba nemá zřízenu a evidovánu 
žádnou provozovnu (což ze zákona nemusí)  tak adresa 
sídla je prakticky jediným osobním kontaktním místem 
pro případné zákazníky, klienty nebo pro vypořádání 
případných reklamací, vymáhání dluhu či naopak plnění 
závazku atd.. Neoznačením sídla zákonem stanovenými 
údaji jsou tak, a to velmi, omezena práva třetích osob, 
což je nepřípustné a nelze v žádném případě takovou 
skutečnost tolerovat.

Otakar Matějček
 vedoucí kontrolního oddělení živnostenského odboru

Na stránkách Ministerstva pro místní rozvoj www.mmr.
cz v sekci Stavební právo, Stanoviska a metodiky, Územní 
rozhodování a stavební řád, jsou umístěna Stanoviska a 
metodiky odboru stavebního řádu MMR. Nechají se zde 
nalézt odpovědi na otázky, které stavebníky velmi zajímají. 
V současné době jsou to především informace o umístění, 
povolení a užívání tepelných čerpadel a solárních panelů. 
Některé metodiky jsou zpracovány formou přehledné ta-
bulky, jiné srozumitelným textem. Samozřejmě je třeba vy-
cházet ze skutečnosti, že není možné postihnout všechny 
případy umístění a provozování určitého druhu staveb, ale 
základní informace pro stavby běžně zamýšlené nebo na-

vrhované se ve stanoviscích zcela určitě najdou a se speci-
álními návrhy pak pomohou pracovníci stavebních úřadů. 
Výklady k některým ustanovením Nařízení č. 10/2016 Sbír-
ky hl.m. Prahy, kterým se stanovují obecné požadavky na 
využívání území a technické požadavky na stavby v hlav-
ním městě Praze, tedy Pražské stavební předpisy, jsou uve-
deny na stránkách www.praha.eu → o městě → odbory 
→ sekce rozhodování o území → odbor stavebního řádu 
→ ustanovení pražských stavebních předpisů. Jsou zde 
výklady k umístění staveb s ohledem na stavební a uliční 
čáru, s ohledem na výškovou regulaci, stavby při hranici 
pozemku nebo třeba výklad k oplocení. Nejedná se o po-

drobný výklad předpisů, ale pouze o některá dovysvětlení 
k paragrafovým ustanovením. Pražské stavební předpisy 
jsou platné na území hl. m. Prahy, na celostátní úrovni jsou 
obdobné požadavky upraveny dvěma prováděcími před-
pisy ke stavebnímu zákonu vydanými Ministerstvem pro 
místní rozvoj, a to vyhláškou č. 501/2006 Sb., o obecných 
požadavcích na využívání území a vyhláškou č. 268/2009 
Sb., o technických požadavcích na stavby, obě ve znění 
pozdějších předpisů, které však na území hl. m. Prahy, ne-
platí. S textem Pražských stavebních předpisů se lze sezná-
mit také na stránkách www.praha.eu → o městě → vyhláš-
ky a nařízení → úplná znění právních předpisů hl. m. Prahy 
→ VII. stavební předpisy → pražské stavební předpisy. Pro 
někoho je však daleko lepší tištěná verze, která obsahuje i 
vysvětlení jednotlivých paragrafů a také grafické vysvětliv-
ky a samozřejmě lze do takového formátu vpisovat vlastní 
poznámky a zakládat si často používané stránky.     
Pomůcek, které lze využít ve stavebním právu je však da-
leko víc. Mezi, v poslední době hojně využívané, lze zařa-
dit soudní rozhodnutí. Ta jsou veřejně přístupná např. na 
www.zakonyprolidi.cz → rozhodnutí soudů. Lze zde třeba 
najít výklad ke zcela odstraněné stavbě, která má být zno-
vu postavena a stavebník se brání vydání povolení, protože 
stavba bude totožná jako stavba původní, jenom z kvalit-
nějších materiálů. Taková stavba však vyžaduje nové po-
volení a tato skutečnost je podpořena i rozhodnutím sou-
du, kde je uvedeno, že jestliže původní stavba umístěná 
na určeném pozemku byla odstraněna (zanikla), je třeba 
k postavení nové stavby nové stavební povolení, a to i za 

situace, že se jedná o stavbu z hlediska jejího umístění, sta-
vebně technických požadavků i jiných hledisek zcela shod-
nou se stavbou původní.   
Všechny tyto výklady, stanoviska, metodiky i judikatu-
ry směřují k tomu, aby stavební úřady v obdobných, již 
řešených věcech, postupovaly jednotně. Je však tře-
ba konstatovat, že stavební záměry přinášejí stále nová 

variantní řešení a stále nové návrhy, které ještě nebyly 
v předchozích povolovacích procesech řešeny. Proto je 
vždy dobré obrátit se na příslušný stavební úřad, a to for-
mou osobní konzultace nebo podáním žádosti o územně 
plánovací informaci. Pro katastrální území Kbely, Vinoř a 
Satalice je to zdejší stavební úřad, odbor výstavby Úřadu 
městské části Praha 19, který má detašované pracoviště 
v ulici Železnobrodská, resp. Albrechtická v Praze 9 - Kbely. 
Velkou změnu v povolování staveb přinese nový stavební 
zákon č. 283/2001 Sb., jehož převážná část vstoupí v plat-
nost 1. července 2024.  

Ing. Ivana Peterková

STAVEBNÍ PRÁVO

CYKLOBUSEM DO ČESKÉHO RÁJE
Až do konce září 2023 můžete v rámci turistických 
autobusů v mikroregionu Český ráj využít také cyklobus 
CYKLO2 na trase Mladá Boleslav – Mnichovo Hradiště – 
Kněžmost – hrad Kost – Sobotka. Turistický autobus nabízí 
spojení dvakrát denně z Mnichova 
Hradiště přes Valečov, Kněžmost 
a hrad Kost do Sobotky a třikrát 
denně mezi Mnichovým Hradištěm 
a Kněžmostem. V provozu je o 
víkendech a svátcích, garantovaná 
kapacita je 7 jízdních kol.
Mezi nejatraktivnější oblasti Českého 
ráje patří skalní města. Navštívit 
jich tu můžete hned několik. 
Nedaleko Jičína leží Prachovské 
skály typické svými věžemi. Mezi 
Turnovem a Jičínem najdeme 
známé Hruboskalské skalní město zvané Skalák a také 
menší Borecké skály. Na Maloskalsku jsou to Besedické 
skály a dále směrem k Turnovu Klokočské skály. Nedaleko 
Mnichova Hradiště pak najdeme oblíbené Příhrazské skály 
a zbytky skalního hradu s jedinečnými výhledy – Drábské 
světničky.
Dominantou a symbolem Českého ráje je zřícenina hradu 

Trosky, ale k návštěvě je zde celá řada dalších památek – 
cyklobus CYKLO2 obsluhuje mimo jiné obec Sobotka a obec 
Libošovice, kde se blízko autobusové zastávky Libošovice, 
Podkost, hrad Kost nachází jeden z nejzachovalejších, 

nejvýznamnějších a zároveň 
posledních středověkých hradů 
v České republice – hrad Kost 
https://www.kost-hrad.cz/. V 
obci Sobotka se nachází lovecký 
zámeček Humprecht, který 
tvoří krásnou dominantu krajiny 
a je proslulý svou akustikou v 
takřka 17 m vysoké hudební síni 
https://www.humprecht.cz/. Za 
návštěvu rovněž stojí Mnichovo 
Hradiště, Hrubý Rohozec či 
Dětenice. Je zde také mnoho 

zřícenin, skalních hradů a vyhlídek. Nádherný výhled se 
nabízí například z Kozákova, nejvyšší hory Českého ráje.
Malebnost Českému ráji dodávají stavby lidové 
architektury. Obdivovat je můžete například ve Vesci u 
Sobotky, v osadě Mužský, ve čtvrti Trávníky v Železném 
Brodě a na mnoha dalších místech.

red.

http://www.mmr.cz
http://www.mmr.cz
http://www.praha.eu
http://www.praha.eu
http://www.zakonyprolidi.cz
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POTRAVINOVÁ POMOC 
BUDE DOSTUPNĚJŠÍ 
Česká federace potravinových bank ve spolupráci s 
Ministerstvem práce a sociálních věcí spouští projekt 
Výdejen potravinové pomoci. Jedná se o výjimečný projekt, 
kdy se do stávající sítě patnácti potravinových bank po 
celé zemi buduje nová společná síť 150 výdejních míst. 
Tyto výdejny budou periodicky poskytovat potravinovou 
pomoc v místech, kde byla složitě dostupná, nebo dalším 
osobám, které pomoc potřebují a nedokázali ji dosud 
čerpat.  Výdejny budou fungovat buď jako mobilní výdejní 
místa (tzv. pojízdné výdejny) nebo na statických místech ve 
větších městech, kde bude potravinová pomoc pravidelně 
vydávána potřebným. 
Ve velmi úzké spolupráci s obchodními řetězci, výrobci 
a pěstiteli jsou neprodejné potraviny distribuovány 
potřebným. Potravinová pomoc je zaměřena zejména na 
seniory, rodiny v krizi, rodiče samoživitele, handicapované 
občany či lidi bez domova. Po posouzení potřebnosti 
mohou sociální pracovníci obcí a neziskových organizací 
vystavit doporučení k čerpání potravinové pomoci. 

Potravinové banky neurčují potřebnost lidí, ale starají 
se o efektivní distribuci pomoci. Pro osoby ze všech 
cílových skupin projektu by měl projekt vytvořením 
sítě výdejních míst po celé ČR přinést zejména rychlé, 
efektivní, maximálně transparentní a bezpečné poskytnutí 
potravinové pomoci, a to bez nutnosti využívání sociálních 
služeb. 
Potřební občané z Prahy 19 se - ve věci zájmu o čerpání 
potravinové pomoci - mohou nadále obracet na sociální 
pracovníky Odboru sociálních věcí a zdravotnictví Úřadu 
městské části Praha 19 na adrese detašovaného pracoviště 
Praha 9 – Kbely, Borovnická 476/33. Kontakty:  286 01 01 
44 - Bc. Ingrid Bujňáková, DiS.
286 01 01 45 - Bc. Michaela Báčová
286 01 01 52  - Mgr. Michaela Brázdilová, vedoucí odboru
286 01 01 47 - Mgr. Pavlína Procházková

Za OSVZ  Bc. Ingrid Bujňáková, DiS.

OSVZ představuje jednu z mnoha organizací, se kterými spolupracuje. Služeb organizace využívají i klienti 
z obvodu Praha 19. Odbor sociálních věcí a zdravotnictví chce takto pomoci s uveřejněním hledání psychologa do 
jejich týmu a zároveň seznamuje občany Kbel s náplní této organizace. 

PRO DIALOG, Z.S. HLEDÁ NOVOU KOLEGYNI NEBO KOLEGU NA 
POZICI: 
Dětská psycholožka / psycholog, úzce spolupracující na každém případu se speciální 
pedagožkou a sociální pracovnicí. 
Pracovní náplň 
Terapie pro děti. Spolupráce v týmu. Spolupráce s rodiči dětí. 
Kvalifikace 
- VŠ vzdělání v oboru psychologie se zaměřením na děti. - Výcvik v psychoterapii, alespoň započatý, velmi vítán. 
Očekáváme zapojení do týmu, vysokou motivaci podporovat děti v rodinách, kde je násilí, konflikty, rozpad. 
Nástup 
Možný ihned nebo dle dohody, pracovní úvazek plný nebo dle dohody. 
Motivační dopis a CV zašlete prosíme na prodialogforum@gmail.com 
O spolku Pro Dialog 
Podporujeme znovuobnovení komunikace a uzdravení vztahů v rodinách, hájíme práva dětí. Chronické konflikty, 
násilí, závislosti, trestná činnost jako příčina, průvodní znak či důsledek rozchodu či rozvodu rodičů, traumata na 
straně dětí i dospělých ... to jsou časté problémy rodin (biologických i pěstounských), se kterými pracujeme. Od 
roku 2012 se zaměřujeme na podporu znovuobnovení dialogu v rodinách, které procházejí dlouhodobě náročným 
obdobím. Naší hlavní pracovní náplní je vykonávat sociálně právní ochranu dítěte v situacích konfliktu mezi rodiči. 
Cílem je zajistit dítěti právo na oba rodiče (dané Úmluvou o právech dítěte) a umožnit mu, aby si i v situaci, kdy se 
jeho rodiče rozcházejí či si vzájemně ubližují, mohlo vytvářet a rozvíjet vztah s každým z nich. V rodinách našich klientů 
podporujeme dospělé (rodiče) ve schopnosti vytvářet (fyzické i psychické) prostředí, které umožní dítěti zdravý vývoj. 
Napomáháme dospělým, v zájmu každého jejich dítěte, v rozvoji vztahu mezi sebou coby mezi rodiči - těmi zůstávají, 
i když se jako partneři rozešli či rozcházejí. Dětem zajišťujeme bezpečí a možnost znovuobnovení vztahu s každým s 
rodičů po dobu, kdy toto rodiče nejsou schopni vlastními silami (např. není pro ně možné se bez konfliktů se ani setkat 
nebo si předat mezi sebou své děti). Všechny podpůrné aktivity pro děti a jejich rodiče poskytujeme bezplatně a jsou 
určeny jak obyvatelům z Prahy 19 tak i z dalších městských částí Prahy, Středočeského kraje a v případě potřeby z 
ostatních regionů ČR.

Sbor dobrovolných hasičů Praha - Kbely uctil 26. července 2023 ve 13:00 hod. minutou ticha památku zesnulého hasiče, 
který zemřel při výkonu služby dne 19. července 2023.
https://www.facebook.com/JSDHKbely

red.

UCTĚNÍ PAMÁTKY ZESNULÉHO HASIČE 
JEDNOTKY HASIČSKÉHO ZÁCHRANNÉHO 
SBORU STŘEDOČESKÉHO KRAJE
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AUTOBUSOVÉ ZASTÁVKY
V pondělí 26. 6. 2023 proběhl další polep dvou autobusových 
zastávek ve vlastnictví MČ Praha 19 u Sportovního centra 
Kbely. V rámci projektu barevných polepů autobusových 
zastávek se městská část snaží slovem a obrazem přiblížit 
historii dané lokality všem kolemjdoucím občanům. V 
současné době jsou kompletně hotové barevné polepy 
celkem u šestnácti autobusových přístřešků. Poslední dva 
přírůstky u zastávky Sportovní centrum na jedné straně 
popisují historii školství a všech dosavadních budov škol 
od svého počátku, tj. od roku 1982 a na druhé straně 
informují o stavbě a vybavení Sportovní haly Kbely, která 
plní roli tělocvičny ZŠ Kbely i základny kbelského sportu.

red.

GPC  WORLD CUP V4 -  VISEGRAD 2023
VE DNECH 27. 4.  - 30. 4  2023 SE SK 
SEBEOBRANA KBELY ZÚČASTNILA 
ZÁVODU SVĚTOVÉHO POHÁRU  V4 
V SILOVÉM TROJBOJI – POWERLIFTING 
V TRUTNOVĚ V TLAKU NA LAVICI – BENCH 
PRESS.
Celkem se přihlásilo 417 závodníků a závodnic z 19 zemí, 
a to do všech disciplín k 513 startům. Závody probíhaly 
každý den od 9:00 do 18:00 hodin.
Přesto, že silový trojboj nepředstavuje naší hlavní spor-
tovní náplň, obsadili jsme velmi krásná umístění. 

Zuzana Lošťáková v kategorii dorostu do 82,5 kg obsadila 
druhé místo. 
Jan Fanta v kategorii dorost do 100 kg - obsadil druhé mís-
to.
Luděk Šmíd za muže v kategorii Open do 67.5 kg obsadil 
druhé místo. 
Ondřej Šťastný v kategorii  M1  od 40 do 45 let - 140 kg 
obsadil první místo.

Všichni naši členové jsme naturální sportovci! 
Děkujeme moc kbelské radnici za podporu všech spor-
tovců ve Kbelích.

Za oddíl trenér a sportovní masér Ondřej Šťastný
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DEN DĚTÍ
Letošní oslava Dne dětí proběhla ve slunnou sobotu                  
27. května. Připravili jsme poutavý program v duchu 
indiánském se spoustou soutěží, muziky, ukázkami 
indiánského života, tančilo se i sportovalo. Velice děkujeme 
všem, co nám na akci pomáhali rozzářit dětská očka - 
zaměstnanci radnice, místní sportovci a kluby a mnoho 
dalších přátel. Tak se těšíme na další příjemná setkání na 
akcích kbelské radnice.

red.
Foto Michal Marel

ITÁLIE VE KBELÍCH
Dne 10. 6. 2023 proběhl v Centrálním parku již druhý 
ročník akce Itálie ve Kbelích. Pro návštěvníky byly 
připraveny italské speciality – pinza, sicilské aranciny 
a tradiční sladké pochutiny (canelotti, makronky a 
další). Samozřejmě nesměla chybět káva a vynikající 
víno. Děti měly možnost si vyzkoušet surf simulátor, 
atrakci aerotrim, trampolíny, kolotoče a nafukovací 
skluzavku. Nabitý program zahájil operní zpěvák 
Andrej Beneš, následovalo vystoupení skupin Blue 
Mechanisc a H.U.G.O. Večer všechny roztančil 
italskými hity umělec Davide Mattioli.

Veronika Krejčí
Foto Michal Marel
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ŠKODA PRAŽSKÝ MTB POHÁR 
POKRAČOVAL V LESOPARKU LETŇANY 
DRUHÝM KOLEM
Druhým kolem pokračoval volnočasový seriál horských 
kol v olympijském cross country pro všechny věkové a 
výkonnostní kategorie, včetně cyklistů s handicapem, 
ŠKODA Pražský MTB v areálu trailů Lesoparku Letňany. 
V hlavním závodě žen a mužů slavili vítězství Jana 
Czeczinkarová (Berria Vittoria Factory Team) a Petr Šich 

(Superior Riders).
Závod byl zároveň vypsán jako Mistrovství Prahy pro 
kategorie žáků, kadetů a juniorů a ve vloženém závodě se 
uskutečnilo také Mistrovství České republiky neslyšících 
cyklistů.
Slunečný jarní den vítal účastníky druhého kola ŠKODA 
Pražského MTB poháru v lokalitě Lesoparku Letňany. 
Pořadatelský tým Kbely Cycling Team vedený Miroslavem 
Svobodou připravil ve spolupráci s Městskými částmi Kbely 
a Letňany tradiční trať na „Pahorku“, který je bohužel 
jediným oficiálně vybudovaným trailovým areálem pro 
širokou komunitu bikerů v Praze, což je zoufale málo, 
když uvážíme, jak početná je cyklistická základna našeho 
hlavního města.
Pořadatelský tým ŠKODA Pražského MTB poháru zvolil pro 
druhý závod netradiční závodní den – sváteční pondělí. 
Důvodem byla snaha vyhnout se termínovým kolizím v 
přeplněném kalendáři MTB a zároveň i ve spolupráci s 
pořadateli Českého MTB poháru navázat na pohárový 
závod v Městě Touškově a prodloužit tak závodní víkend 
v dostupné vzdálenosti bikerům z celé naší republiky i ze 
zahraničí, což se podařilo.
Od časného dopoledne se na závodní čáru stavěli 
závodníci všech věkových kategoriích a v cíli se shodně 
netajili svým vyčerpáním a překvapením z obtížnosti 
zdánlivě jednoduchého okruhu. Krátká, prudká stoupání a 

časté změny směru činí z trati v Letňanech velmi obtížnou 
záležitost, pokud trať jezdec absolvuje v závodním tempu. 
V hlavním závodě žen a mužů se s nástrahami nejlépe 
vypořádali česká reprezentantka a úřadující Mistryně 
republiky Jana Czeczinkarová a Petr Šich.
Prestižní souboje pak sváděli žáci, kadeti a junioři pražských 
klubů o tituly Mistrů Prahy a unikátní dres do sbírek svých 
úspěchů.
Dramatickým způsobem se vyvíjí soutěž týmů. S 
jednobodovými odstupy jsou za sebou seřazeny silné 
celky: Author Team Stupno, Rexonix Racing Team, Expres 
cz Tufo Team Kolín a Adastra Cycling Team.
Vložené Mistrovství republiky neslyšících ovládnul český 
reprezentant Jan Čapek (SK SKIVELO neslyšících Olomouc) 
před oddílovými kolegy Pavlem Pastrnkem a Františkem 
Kocourkem.
ŠKODA Pražský MTB pohár pokračoval třetím a čtvrtým 
kolem na Zličíně 3. a 4. června. Sobotní závod byl vypsán 
jako Akademické Mistrovství České republiky.

Výsledky 2. kola ŠKODA Pražského MTB poháru, průběžné 
pořadí ŠKODA Pražského MTB poháru, průběžné pořadí 
ŠKODA Pražského MTB poháru soutěž týmů na 
https://praha19.cz/skoda-prazsky-mtb-pohar-pokracoval-
v-lesoparku-letnany-druhym-kolem/
 
TERMÍNY ZÁVODŮ ŠKODA Pražského MTB poháru 2023
• neděle 19.března    Motol            Velká cena NUTREND 

SPECIALIZED
• pondělí 1.května     Kbely             Velká cena MČ Praha 

Kbely, Mistrovství Prahy, MČR neslyšících cyklistů
• sobota 3.června      Zličín              Velká cena Café 

Calabrone, Akademické MČR
• neděle 4.června      Zličín              O pohár starostky 

MČ Praha Zličín
• neděle 3.září           Libuš               O pohár MČ Praha 

Libuš
Miroslav Svoboda

POHÁDKA ZA VYSVĚDČENÍ
Dne 30. 6. proběhla v Centrálním parku Kbely 
před srubem Pohádka za vysvědčení. Celým 
programem nás jako vždy provázela Bára 
Marysková. Přišel za námi také kouzelník a mág 
Jan Karabec. Děti si mohly zasoutěžit, zatančit, 
vyzkoušet si nějaké ty kouzla a zakončit tím 
další školní rok. Přejeme všem dětem krásné 
prázdniny, aby byly na sebe opatrní a v pořádku 
se vrátili do školních lavic.

red.
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ŠAKAL KBELY 
ŠAKALÍ DEN ANEB HEJ, TY KBELSKEJ 
ŠAKALE, BĚHEJ SKÁKEJ, POBAV MĚ!
(volně na motiv pokřiku zelené smečky)
Ano, milý čtenáři, ŠAKAL si Tě dovoluje pobaviti úchvatnými 
výkony předvedenými ve svátek nejen dětí, ale také těchto 
sportujících šelem psovitých. Prales se jim v tento den 
změnil na kolbiště zkoušek roztodivných, pro tělo i hlavu 
opojných! Kdybys tu byl s námi, okusil bys překážkovou 
lesní dráhu, o níž ještě uslyšíš, zbaven zraku překonal 
překážky, ba i skočil do dálky, s profi mapou orientační 
nacházel kontroly, hodil v dál i na cíl, až pět úkolů bys splnil, 
odměna by čekala Tě. Tombola napěchovaná osobními 
dary šakalích trenérů!                                               

Foto V. Vrba, velký dík!

Kbelská olympiáda dětí a mládeže
Na sportovním hřišti Spartak Kbely byl v pondělí 29. 
května 2023 zažehnut Českým plavcem a olympio-
nikem Janem Mickou „olympijský oheň“, a tím byla 
oficiálně zahájena Kbelská olympiáda dětí a mláde-
že pořádaná v rámci projektového týdne na Základ-
ní škole Praha-Kbely. Tento slavnostní akt byl usku-
tečněn s oficiální podporou Českého olympijského 
výboru (ČOV) a podle jejich vzorového manuálu pro 
organizování Olympiád dětí a mládeže. Zahajovacího 
i závěrečného ceremoniálu se kromě Jana Micky zú-
častnil i reprezentační šermíř a olympionik Jiří Beran a 
Kbelská „císařovna fotbalu“ Eva Haniaková, kteří dali 
hrám nejen slavnostní punc, ale spolu s dalšími hosty, 
reprezentačními fotbalistkami, uspořádali autogrami-
ádu. Zástupci sportovců a rozhodčích složili slib fair 
play a hosté přednesli zdravice. 
Žáci základní školy pak po celý týden až do pátku, kdy 
se exhibičním zápasem žáků 9 tříd (Padlí andělé) a 
učitelů (Bohové) v Brännballu a předáním olympijské 
vlajky a pochodně do České Lípy, kde se následující 
týden rovněž uskutečnila Olympiáda, mohli zúčastnit 
několika sportovních a uměleckých disciplín. Čtyři sta-
rořecká města Korint, Mykény, Athény a Sparta sou-
těžila v individuálních disciplínách (ve sprintu, skoku 

dalekém z místa, běhu na 60 metrů, hodu kriketovým 
míčkem, skoku přes švihadlo, v parkuru a v Jacíko-
vě testu, kolektivním sportu, kterým byl Brännball, 
a v uměleckých disciplínách. Umělecké disciplíny v 
malování byly na téma „Můj pohled na vesmír“ pro 
II. stupeň a I. stupeň kreslil obrázky na téma příroda. 
Hudební disciplína měla volné téma, děti mohly zpí-
vat nebo hrát na hudební nástroj podle svého výběru 
a v recitační soutěži měli žáci z I. stupně odrecitovat 
básničku od Jiřího Žáčka Malá zmoklá slepice a II. stu-

peň byl hodnocen v projevu básně od Karla Kryla Dě-
kuji.
Organizace Kbelské olympiády dětí a mládeže byla na 
papíru jednoduchá, ale v praxi se ukázala jako tvrdý 
oříšek. Systém rozdělení tříd do měst a následná orga-
nizace soutěží byla jednoduchá. Všechny třídy s ozna-
čením A se staly Athénami (sportovali ve žlutých trič-

kách), B a E soutěžily pod Spartou (červená trika), C a 
F závodily v modrých trikách Mykén a třídy D nakonec 
v konečném součtu Olympiádu pod vlajkou Mykén 
v zelených trikotech vyhrály. Protože se Bohové, jako 
organizátoři her, snažili, aby se soutěží zúčastnil každý 
žák z každé třídy a ne jen ten nejtalentovanější, měli 
Padlí andělé, žáci devátých tříd, kteří se soutěží ne-
účastnili, ale pomáhali při organizaci soutěží, za úkol 
dohlédnout, aby žáci absolvovali podle soupisek něja-
kou tu disciplínu. 
I přes snahu nezasahovat výrazně do rozvrhu a ne-
narušit tak učební plány, se děti v mnoha případech 
odmítaly učit a naopak chtěly jít svým zástupcům 
v soutěžích fandit nebo si zahrát v Brännballu i se 
soupeři z vyšších ročníků. Historicky první Kbelskou 
olympiádu dětí a mládeže lze považovat za úspěch, 
neboť se nám podařilo dětem přiblížit olympijskou 
myšlenku, a umožnit zažít na vlastní kůži Olympiádu, i 
když jen ve školním, komorním prostředí. 
Pokud by se chtěl kdokoliv o Kbelské olympiádě dětí 
a mládeže dozvědět více, včetně historie antických 
měst, která týden ve Kbelích soutěžila, a prohlédnout 
si fotografie, může navštívit stránky www.skolavpohy-
bu.cz/kbelska-odm/. 

Mgr. Dušan Hrazdíra

KBELSKÁ OLYMPIÁDA DĚTÍ A MLÁDEŽE

http://www.skolavpohybu.cz/kbelska-odm/
http://www.skolavpohybu.cz/kbelska-odm/
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Všem hráčů, trenérům, vedoucím, rodičům a přátelům 
klubu přeji krásné léto, skvělé prázdniny a dovolené a 
těším se, až se zase spolu potkáme a budeme bojovat za 
náš klub.
Spartak Kbely do toho!
Vít Mrkvička, sportovní manažer mládeže
Fotbalové soustředění přípravek
Tradičního soustředění v Kněžicích na Smejkalových 
Boudách se v týdnu 24. - 29. 7. zúčastnilo rekordních 50 
hráčů ročníků 2015 až 2013.
Soustředění proběhlo ve skvělých podmínkách a zároveň 
bylo rozloučením s ročníkem 2013, který se v příštím roce 
již zúčastní soustředění mládeže.
To, že jsme opravdu jedna skvělá parta, se projevilo při 
přátelském utkání proti klukům z FC Vrchlabí, kdy starší 

kluci a holky vytvořili skvělou fotbalovou atmosféru, 
kterou řídil “kotelník” s megafonem.
Všichni si to parádně užili a už nyní víme, že i 
v příštím roce se znovu můžeme těšit na námi 
oblíbené soustředění našich přípravek.
Ve Kbelích se konal Slavia Kemp
Ve Kbelích se od 17. 7. do 21. 7. konal v rámci 
partnerské spolupráce Slavia Kemp.
Slavia Praha pořádá kempy od roku 2013, tudíž 
letos to byl desátý, jubilejní ročník, jehož jsme 
byli součástí. První turnus proběhl v Horních 
Měcholupech, následně v Havlíčkově Brodě, 
rodišti Tomáše Součka, Dobříši a poslední dva v 
Českých Budějovicích a na ČAFC.
Vedení kempu si pro děti připravilo pestrý 
program. Účastníci kempu zavítali na stadion 
Slavie do Edenu, kde prošli zázemím a navštívili 
i trénink A-mužstva. Děti viděly hráče v 
tréninku a následně se s hráči vyfotily a získaly 
autogramy. Kromě Edenu navštívily i koupaliště 
v Čakovicích, zahrály si discgolf v Letňansko-
kbelském parku a zahrály si na závěr kempu i 
oblíbený turnaj týmů.

Děti si kemp užily a my děkujeme Slavii za možnost kemp 
u nás pořádat.
Fotbalový kemp Spartaku Kbely
Náš fotbalových stánek začátkem srpna (7. 8. – 11. 8.) opět 
ožil nadšenci z řad kbelské mládeže.
Tentokrát hlavní organizátoři Míša Frydrichová a Míra 
Schmid připravili týden zábavy pro 60 dětí.
I přes ne vždy ideální počasí, kdy se kvůli dešti část dne 
musela přesunout do kbelské sportovní haly, proběhlo 
vše, jak mělo. Všichni si užili skvělý program, a to nejen 
fotbalový. Jsme moc rádi, že je o kemp tak velký zájem 
a je jen škoda, že podmínky areálu neumožňují zvětšit 
jeho kapacitu, protože nadšenců z řad organizátorů se 
sešlo v letošním roce hodně, a to jak z řad hráčů mládeže 
a dorostu, tak trenérů a vedoucích z mužstev mnoha 
věkových kategorií.
Opět se ukázalo, že jsme skvělé parta, která táhne za jeden 
provaz a dokáže děti bavit sportem.

Vít Mrkvička

Dokopná fotbalové mládeže 
Dne 14. 6. 2023 na Stadionu Václava Sajfrta proběhlo 
slavnostní ukončení veleúspěšné sezony 2022/2023.
Během celého odpoledne se na hlavním travnatém hřišti 
vystřídalo více jak 150 hráčů ze všech mládežnických 
kategorií. Odehrály se velice oblíbené zápasy dětí z 
předpřípravek a přípravek proti rodičům. Na všech bylo 
vidět, jak si společná utkání užívají a díky fotografiím Petra 
Váni je vidět zaujetí a odhodlání ukázat všem, jak nás 
fotbal baví.
Následoval zápas mladších žáků proti starším žákům, ve 
kterém již byla k vidění velká fotbalová kvalita.
Vrcholem fotbalových zápasů bylo utkání trenérů proti 
dorostencům. To byla opravdová fotbalová symfonie, a 

to zejména z řad trenérů. Na hřišti byla k vidění spousta 
zkušeností bývalých hráčů z vysokých soutěží (2. liga, ČFL, 
Divize). Bohužel kaňkou na celém utkání bylo vážné zranění 
kolene Filipa Houšteckého, který bez jakéhokoliv cizího 
zavinění, ve snaze o zpracování míče, došlápnul celou 
vahou na pravou nohu a koleno to bohužel nevydrželo.
Všichni přejeme Filipovi brzké uzdravení a návrat na zelený 
pažit.
Po utkáních následovala společná fotografie všech hráčů, 
trenérů, vedoucích, rodičů a přátel klubu.
Vrcholem celé dokopné bylo slavnostní vyhlášení 
jednotlivých mládežnických kategorií na vyvýšeném podiu.
A že bylo co oslavovat, je zřejmé z následujícího výčtu 
úspěchů:
• Předpřípravky již počtvrté v řadě zvítězily v celoroční 
soutěži turnajů Ministar
• U8 vybojovalo 6. místo na celorepublikovém finále klubů 
Planeo Cupu
• U9 vybojovalo 12. místo na Planeo Cupu a v celoroční 
soutěži druhé nejprestižnější soutěži Prahy vyhrálo kromě 
jediného utkání všechny zápasy

• U10 19. místo na Planeo Cupu, 3. místo 
na mezinárodním turnaji v Berlíně, kde 
zastoupilo tým Slavia Praha, vítěz zlaté 
skupiny na mezinárodním turnaji ve Wroclavi, 
kde porazilo týmy z Anglie (Akademie Londýn, Wattford)

• U11 2. místo na mezinárodním turnaji Berlín Pokal.
• MŽ 2. místo v celoroční soutěži MŽ a postup do 1.A 
třídy. Nejlepší střelec soutěže se stal Jan Otčenášek, který 
z celkového počtu 196 branek nastřílel 43!, 1. místo v 
zimní Lize AlzaCup 2023, 3. místo ve stříbrné skupině na 
mezinárodním turnaji Berlín Pokal.
• SŽ 2. místo v celoroční soutěži SŽ a postup do 1.A třídy. 
Nejlepší střelec soutěže Milan Jaroš nastřílel 32 gólů.
• ZŠ Kbely se stala vítězem neoficiálního Mistrovství České 

republiky základních škol v kategorii 1. - 3. tříd. V týmu 
nastoupili většinově hráči Spartaku Kbely.
Na závěr lze jen konstatovat, že se jednalo o historicky 
nejúspěšnější sezonu v historii klubu a je obrovskou výzvou 
pro všechny navázat na tyto úspěchy v následující sezoně.

Dokopná 2023

Slávie - kemp  2023

Dokopná 2023

Fotbalový kemp 2023

Soustředění 2023
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ZŠ KBELY OVLÁDLA FLORBALOVÝ TURNAJ
V neděli 21. května se v BB Aréně v Letňanech konal 
poslední turnaj Kids Floorball League, zkráceně KFL. 
Jednalo se o závěrečný florbalový turnaj pro děti, rozdělený 
do tří věkových kategorií. První kategorie byla určena pro 
žáky 1. až 3. třídy, druhá kategorie pro žáky 4. až 6. třídy a 
třetí kategorie pro žáky 7. až 9. třídy. Žáci ZŠ Kbely utvořili 
tým ve druhé a ve třetí věkové kategorii a v obou z nich 
byli velmi úspěšní. Jelikož se jednalo o poslední turnaj 
v tomto školním roce, na děti čekaly i různé odměny a 
dárečky za jejich pravidelnou účast na těchto turnajích. 

Ve spolupráci s Mercuria Laser Game obdržel každý 
tým voucher na laser game, na který se hráči společně 
vydají. Nejprve bychom chtěli vyjádřit naši vděčnost 
všem dětem, které se zúčastnily tohoto turnaje, stejně 
tak jejich rodičům, trenérům a rozhodčím, kteří přispěli k 
hladkému průběhu celé akce. Rádi bychom 
také poděkovali našim sponzorům, kteří 
nám umožnili uspořádat tuto akci. Mezi naše 
partnery patří Městská část Praha 8, Praha-
Troja, Praha 18, Praha 19, Hovorčovice, 
Dolní Chabry, Praha-Ďáblice a Hlavní město 
Praha. Nyní se pojďme podívat na výkony 
jednotlivých týmů v jednotlivých kategoriích. 
Ve druhé kategorii pro žáky 4. - 6. třídy se 
utkalo celkem 5 týmů. Mezi nimi byly ZŠ 
Hovorčovice, ZŠ Chabry, ZŠ Fryčovická, 
ZŠ Kbely a jeden smíšený tým složený z 
různých škol. Turnaj se hrál formou jedné 
tabulky, kde se každý tým utkal s ostatními. 
Nakonec se vítězem tohoto turnaje stal tým 
Kbely, který dosáhl výrazných vítězství 6:0, 5:0, 2:0 a 3:1. 
Vzhledem k tomu, že několik týmů mělo stejný počet 
bodů, rozhodovalo se o druhém až čtvrtém místě na 
základě skóre, které měly nejlepší děti z Hovorčovic, poté 
celek z Fryčovické a až za nim tým Chabry. Týmu ZŠ Kbely 
gratulujeme k úžasnému výsledku!
4. – 6. třída

1. místo Kbely
2. místo Hovorčovice
3. místo Fryčovická
4. místo Chabry
Ve třetí kategorii pro nejstarší děti (7. - 9. třída) se tentokrát 
sešly jen 4 týmy. Konkrétně ZŠ Ďáblice, ZŠ Kbely, ZŠ 
Tupolevova a jeden složený tým „Červená“ z různých škol. 
Stejně jako v předchozí kategorii se hrálo formou jedné 
tabulky každý s každým. Na prvním místě se po remíze 
1:1, výhrách 4:1, 9:1 a díky lepšímu skóre umístily Ďáblice. 
Těsně za nimi skončil tým Kbely, na třetí příčce se umístila 
Tupolevova a na čtvrtém místě složený tým „Červená“. I ve 
třetí kategorii dosáhl tým ZŠ Kbely skvělého výsledku a ke 
druhému místu moc gratulujeme!
7. – 9. třída
1. místo Ďáblice
2. místo Kbely
3. místo Tupolevova
4. místo „Červená“
Moc děkujeme za skvělé ukončení florbalové sezóny a 
budeme se na Vás těšit opět v novém školním roce! I ten 
bude plný florbalových turnajů. Nemáte-li ještě kompletní 
program na léto, podívejte se na naši bohatou nabídku 
nejenom florbalových kempů na www.krouzekpp.cz/
kempy. 
Ohlasy rodičů:
„V první kategorii pro nejmenší se nám rozhodně nejvíce 
líbilo využití hlavní i vedlejší haly, nejprve jsme se museli 
zorientovat, kde naše dítě bude vůbec hrát, ale pak to bylo 
už dobrý a vzhledem k rodičům, jakožto divákům skvělý 
krok. Bez problémů jsme viděli a nemuseli se nahoře 
mačkat jak ty předchozí turnaje.“

„Naše děti si turnaj užily a většina zápasů byla opravdu 
vyrovnaná. Až z toho byly smutné, že je to už poslední 
turnaj a musí čekat až do nového školního roku na další, ale 
naštěstí jim čekání zkrátí příměstské kempy v Letňanech, 
na které řekly, že bezpodmínečně musí jít.“

Lucie Hadžiosmanovičová

ŽÁCI ZŠ PRAHA-KBELY VYHRÁLI PUTOVNÍ 
POHÁR VE FINÁLE BRANNÉHO ZÁVODU 
POKOS 
Finálové kolo branného závodu POKOS (Příprava občanů 
k obraně státu) „O pohár ředitele Krajského vojenského 
velitelství hl. m. Praha“ se konalo ve středu 14. června 
2023 v Centrálním parku Kbely a Kbelském lesoparku. 
Tento závod jsme uspořádali pro nejlepší týmy 
oblastních kol ve spolupráci se Základní školou 
Praha – Kbely a pod záštitou starosty Kbel Pavla 
Žďárského. 
Na trase dlouhé 2,4 km závodníci ve dvou 
věkových kategoriích plnili úkoly, které prověřily 
jejich fyzickou zdatnost, obratnost, přesnou 
mušku, ale také znalosti v  poskytnutí první 
pomoci a orientace v terénu. 
V kategorii mladší žáci získal zlatou medaili 
a putovní pohár tým „Prdimové“ ve složení 
šesťáků Michal Windt, Mathias Šoltys a Karla 
Zajíčková ze ZŠ Pod Žvahovem. Stříbrnou medaili 
vybojovali šesťáci Tobias Nuttal, Stella Gabrielová 
a Zuzana Poreba z týmu „Dvacetčtyřka“ ze ZŠ Járy 
Cimrmana. Bronzové medaile si odnesli šesťáci 
Susanne Popova, Andrea Zárybnická a Štěpán 

Martinů z týmu „Dvacettrojka“ také ze ZŠ Járy Cimrmana.
V  kategorii starších žáků zvítězili a putovní pohár si odnesli 
sedmáci „Mrožinoži“ Jiří Hloušek, Rozálie Kubešová a Julie 
Švecová ze ZŠ Praha - Kbely. Na druhém místě se umístili 
osmáci Ester Horná, Adam Maršík a Mikuláš Levinský z 
týmu „Kompost“ ze ZŠ Pod Žvahovem a z této školy byl 
úspěšný i „Supr tým“ zastoupený sedmáky Karolínou 
Tučkovou, Vojtěchem Dohnalem a Hugo Felfelem.
Před vyhlášením výsledků vojenští zdravotníci názorně 
předvedli, jak měli žáci správně ošetřit simulované zranění 
a naučili žáky, v jakém tempu mají provádět resuscitaci. 
Následně vojenští kynologové z 24. základny dopravního 

letectva Praha – Kbely předvedli dynamickou ukázku 
zadržení pachatele služebním psem. 
Slavnostního vyhodnocení se zúčastnil starosta Pavel 
Žďárský, který vítězům obou kategorií společně s ředitelem 

KVV hl. m. Praha podplukovníkem Káclem předal putovní 
poháry. Velice si vážíme přítomnosti pana starosty a 
oceňujeme, že si na děti udělal čas, vzhledem ke svému 
náročnému dennímu programu.
Pro závodníky i místní obyvatele byl připravený 
doprovodný program, takže si zájemci mohli prohlédnout 
vojenskou techniku, taktickou ústroj a zbraně vojáků 4. 

brigády rychlého nasazení ze Žatce nebo zbraně a techniku 
vojenské policie. K dispozici byla také nafukovací lezecká 
stěna. 

kpt.  Martina Sofie Halíková, 
tisková mluvčí KVV hl. m. Praha.
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA PRAHA - KBELY
ŠKOLNÍ ROK VE ZNAMENÍ SOUTĚŽNÍCH 
ÚSPĚCHŮ 
Jsme velká škola, a tak není divu, že se během školního 
roku účastníme sportovních i nesportovních soutěží. Účast 
a hlavně samotné úsilí našich žáků nejednou vedly ke 
stupni vítězů. Kupříkladu 22. března se naši žáci zúčastnili 
okresního kola Odznaku všestrannosti Sazky olympijského 
víceboje pro školy z Prahy 9 a 14 a vybojovali krásné 3. 
místo. Na té samé sportovní události, ale už v krajském 
kole, které proběhlo na vršovickém stadionu EDEN, 
nás reprezentovali osmáci a i jim se dařilo – David H. 
vysportoval ve své kategorii stříbrnou pozici, tedy skvělé 
druhé místo.
Mladší žáci pak absolvovali 20. dubna štafetový pohár – 
byli skvělí a díky svým výkonům se jim podařilo vybojovat 
první místo ve smíšené štafetě. Celkově skončili v okresním 
kole druzí, což jim zaručilo postup do krajského kola.
28. dubna se konalo 12. celorepublikové finále soutěže 
Finanční gramotnost, kam se svou pílí přes obvodní, 
okresní i krajské kolo probojovali žáci 5. ročníku. Ti pak před 
odbornou porotou obhajovali svůj projekt. Nutno dodat, 
že se letošního ročníku Finanční gramotnosti zúčastnilo na 
620 škol, takže si žáci vedli skutečně na výbornou.

30. května proběhlo v Uherském Hradišti celorepublikové 
finále fotbalového turnaje McDonald‘s Cup. Mladší žáci 
v kategorii A (1. - 3. třída) se utkali ve finále se školou z 
Jablonce nad Nisou. Severočechy v důležitém utkání 
porazili 4:2 a stali se tak republikovými mistry!
14. června proběhlo ve Kbelích finálové kolo branného 
závodu POKOS „O pohár ředitele Krajského vojenského 
velitelství hl. m. Praha“. Zejména starší žáci ze Kbel 
zamakali, proto ve své kategorii vyhráli a skončili na 1. 
místě. Pohár tak zůstal na domácí půdě.
Za tajemstvím Pražského hradu. Tak se jmenovala 
znalostní soutěž pro školy, kam se skupinka žáků 2. stupně 
probojovala až do finálového klání. To se konalo 16. června 
a i zde zanechali naši žáci výraznou stopu.  
Kromě vyjmenovaných jsme se účastnili také nespočet 
olympiád, například matematické, informatické, 
zeměpisné, dějepisné atp. Jsem ráda, že jsou na naší škole 
aktivní učitelé, kteří vyhledávají různé soutěže a se žáky 
se domlouvají na jejich účastech. Podporuje to zdravou 
hrdost nejen ke škole samotné, ale i ke Kbelům jako 
takovým. Všem účastníkům za reprezentaci děkuji a přeji 
mnoho dalších skvělých umístění na soutěžích. 

Eva Kulichová, ředitelka školy 

II. ROČNÍKU KBELSKÉHO PSAVCE SE 
ZÚČASTNILO VÍCE SOUTĚŽÍCÍCH NEŽ 
VLONI 
V únoru letošního roku se vyhlásila soutěž Kbelský 
psavec, do které mohli žáci i dospělí posílat svá literárně-
výtvarná díla. Oproti prvnímu ročníku jsme zaznamenali 
nárůst, přišlo téměř o polovinu prací více než vloni. S 
vyhodnocením 126 děl nám tentokrát pomohli i rodiče 
ze SRPŠ. Ve středu 14. června jsme vyhlásili výsledky a 
rozdali ceny, které nám do soutěže věnovaly společnosti 
Albi Česká republika a. s. a Albatros media a. s. A kdo je 
mezi výherci?
Kategorie I.: 0. – 3. ročník: 1. místo Marie Prchalová, 2. 
místo Denisa Bartošová, 3. místo Julia Onuh.
Kategorie II.: 4. – 6. ročník: 1. a 2. místo shodně Kateřina 
Jiřičná a Barbora Osičková, 3. místo shodně Josefína 
Masáková, Anna Burianová a Tereza Burešová.
Kategorie III.: 7. – 9. ročník: 1. místo Adéla Burianová, 2. 

místo Julie Bulíčková, 3. místo Luboš Novotný.
Kategorie IV.: zaměstnanci školy a kbelská veřejnost: 1. 
místo Martin Novák, 2. místo Věra Korenčíková, 3. místo 
Dušan Hrazdíra.
Všem účastníkům děkujeme a výhercům gratulujeme! 

Předsednictvo školního parlamentu

PASOVÁNÍ PRVŇÁČKŮ NA ČTENÁŘE 
Koncem května proběhlo oblíbené pasování prvňáčků 
na čtenáře. Nejprve 24. května prokázali své čtenářské 
dovednosti žáci z 1.C a 1.D, které vedou paní učitelky Šárka 
Hroudová a Anna Hrubá. O den později, 25. května, se hrdě 

předvedly děti z 1.A a 1.B třídních učitelek Petry Hanzlové 
a Hanky Rektorysové. Akci tradičně pořádá místní kbelská 
knihovna, Úřad městské části Praha 19 a naše škola. V 
maskách se letos poprvé představili žáci z devátých tříd. 
Pasování tak proběhlo v nejlepším formátu, který mohl být 
– prvňáčci byli na čtenáře pasováni těmi nejzkušenějšími 

ŠKOLA REVITALIZOVALA ČÁST ZELENÉ 
PLOCHY, NOVĚ MÁ UŽITKOVOU ZAHRADU 
Dubnový projektový den byl v 5. ročníku zaměřený na Den 
Země. V rámci toho jsme se zaměřili na obnovu nevyužité 
zelené plochy v areálu školy. Z dotací se nakoupily skleníky, 
dřevěné záhony a rostliny. Děti připravily plochu pro 
umístění skleníků, některé z nich pak začaly skleníky i 

sestavovat. Ostatní žáci se pustili do sázení rostlin. Zasazeny 
byly mj. jahodníky, maliníky, ostružiníky, rakytníky, rybíz, 
angrešt, papriky, rajčata nebo bylinky. Ty poslouží při 
přípravě pokrmů školní kuchyně. Jahody či maliny naopak 
poslouží pro děti ke zdravému mlsání. Úprava plochy 
udělala naše venkovní prostředí opět o něco krásnější.  

Soňa Steklá, Petr Šeda, Klára Lehká, Martin Novák, 
třídní učitelé 5. tříd

OSMÁCI V ROLI ÚČASTNÍKŮ ZÁJEZDU DO 
ANGLIE 
Žáci 8. tříd vyrazili 21. května autobusem přes Německo, 
Belgii, Francii a trajektem do Anglie.  Žáci měli možnost 
poznat známá turistická místa a tamní architekturu 
Londýna i Eastbournu, kde byli v rodinách ubytování. 
Kromě toho měli možnost také zhlédnout Smugglers 
Adventures (pašerácké jeskyně), zříceninu hradu Hastings 
Castles nebo exotický královský palác Royal Pavilion a 

podmořské akvárium Sea Life Centrer v Brightonu. Týdenní 
zájezd byl opravdu nabytý, žáci tak měli dostatek možností 
procvičit nejen angličtinu v praxi, ale také poznat a alespoň 
trochu nasáknout kulturu Velké Británie.  

Daniela Onuh, Magdalena Hochmanová a Leoš Tuček, 
učitelé AJ

žáky.
Děkujeme všem zúčastněným za vytvoření perfektní 
atmosféry a kbelskému úřadu za zapůjčení krásných 

kostýmů, které k výborné atmosféře přispěly. 
 Jarmila Rambousková, zástupkyně ředitele školy
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KBELSKÁ OLYMPIÁDA DĚTÍ A MLÁDEŽE  
Naše škola okusila, jaké to je, když jste přímými účastníky 
olympiády. Prozradíme to: je to skvělé! 
Týdenní Kbelská Olympiáda dětí a mládeže se uskutečnila 
ve dnech 29. května až 2. června. Došlo i na zapálení 
olympijského ohně v podání olympionika Honzy Micky. 
Svým rozsahem se jednalo o velkolepou a náročnou akci, 
neboť do ní byli zapojeni všichni žáci najednou. Ti soutěžili 

nejen ve sportovních disciplínách (branballu, skoku do 
dálky z místa, hodem do dálky, skokem přes švihadlo, 

sprintu na 60 m, Jacíkově testu a parkouru), ale i v těch 
uměleckých (recitaci, výtvarném díle a zpěvu nebo hře na 

hudební nástroj).
Organizátoři i soutěžící do toho dali všechno a vyplatilo 
se. Týden soutěží vyvrcholil pátečním zápasem v branballu 
mezi pedagogickými pracovníky a deváťáky. Šťastnější 
nakonec byli učitelé, ale nutno dodat, že deváťáci se ctí 
bojovali o každý míček až do samotného závěru. 

Tým tělocvikářů ZŠ Praha – Kbely

ČTVRTÉ TŘÍDY USKUTEČNILI SVŮJ VLASTNÍ 
JARMARK
Stává se pomalu už tradicí, že čtvrté třídy prochází 
speciálním výukovým programem finanční gramotnosti s 

názvem Abeceda peněz. V rámci projektového vyučování 
se děti dozvídají nejen základy finanční gramotnosti, ale 
musí také uspořádat svůj vlastní e-jarmark. Třídy 4.C a 
4.F ho uskutečnily 15. června. Pochlubily se tak rodičům, 

spolužákům a kbelské veřejnosti, co dokázaly vyrobit a 
zorganizovat. Děti získaly nové poznatky a samozřejmě 
si z celé akce odnesly plno nových zážitků. Pro úplnost 
dodáváme, že třídy 4.A a 4.D uskutečnily svůj jarmark už 
v prosinci. 

Martina Richterová, třídní učitelka 4.C

NA VÝLETY I O VÍKENDECH 
Turistika pro radost. Tak se jmenuje pobočný turistický oddíl 
Klubu českých turistů pod Školským sportovním klubem, 
který zve žáky na různé výlety do blízkého i dalekého okolí 
Kbel. Občasné výlety se pořádají o vybraných víkendech a 
je možné se jich účastnit buď pěšky nebo na kole. Děti už 
například pěšky navštívily Šárecké údolí nebo si na kolech 
zajely na Karlštejn. Pěší i cyklovýlety budou pokračovat také 
ve školním roce 2023/2024. Harmonogram plánovaných 
jednotlivých podzimních výletů oznámíme kbelské 
veřejnosti během září. 

Za školský sportovní klub Lenka Rapantová 
a Dušan Hrazdíra

Zahradní slavnost (27. 6.) a slavnostní oběd se žáky devátých tříd obrazem (30. 6.)
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SKAUT - S.S.V.
LETNÍ SKAUTSKÝ TÁBOR MAUGLÍ
... i letos, jako každý rok, jsme vyrazili na letní skautský 
tábor, který je pro nás odměnou za celoroční snažení. 
Vždy hledáme nové místo, pro nás neznámé končiny, které 
během táborových dní s nadšením poznáváme. Tento 
rok padla volba na Šumavu, přesněji Zvěřenice u Záblatí 
(Prachatice).
Letos jsme měli v řadách táborníků samá Vlčata, což si žádá 
více dospěláků pro zajištění potřebného ke spokojenosti a 
radosti všech. A co víc. V našich řadách byl i profík, dětská 
lékařka. 
První den tábora je vždy o přípravě celého našeho zázemí 
pro příštích několik dnů. Stavíme jídelnu s kuchyní, stany 
pro táborníky, nechybí ani umývárka a záchod. Pro začátek 
je toho více než dost, a tak naše vytoužené tee-pee spatří 

světlo světa až následující den. 
Není to jen tak nějaký stan. Je 
to naše sněmovní místo, kde se 
odehrává vše důležité. 
Jen co jsme měli hotovo, začal průzkum okolí a my se těšili 
na setkání s kamarády z táborů v blízkém okolí (organizace 
Sokol z Písku a tábor Junáků z Vodňan), hraní her a spoustu 
další zábavy. Náš tábor se nesl v duchu Mauglího, stejně 

jako celý skautský rok. S tím se pojily různé tematické 
zkoušky, jakými jsou souboj s medvědem, překonání 
pavučiny, střelba z luku, rozdělání ohně. My si to vážně 
užívali. Počasí nám parádně vyšlo, tak co více si přát. Snad 
jen abychom tu mohli být ještě o týden dýl. 
S koncem tábora se vždy pojí důležitá událost, kterou je 
skládání slibu. Letos svůj Vlčácký slib složil Tygr, Sojka, 
Filip a Lišák. A pak už jen  poslední oheň a ohodnocení 
nejlepšího táborníka Ribanny za  nejlepší úklid ve stanu a 
udělení  odbornostních odznaků. Nejvíce jich získal Lišák.
Loučíme se s nádherným místem. Ale smutnit nemáme 
čas, protože dobře víme, že další akce a zážitky na nás už 
čekají.

A jaké jsou naše další plány?

V září nám začíná nový skautský rok 2023 - 2024, který se 
ponese v duchu Winnetoua náčelníka Apačů.
Ve spolupráci s MČ Praha 19 (Kbely) připravujeme 
vzpomínkovou akci ke 100. výročí vysílání Československého 

rozhlasu. Máme pro vás připravené pamětní listy, 
pamětní pohlednice, pamětní razítko a dokonce i nášivku. 
Rezervujte si tedy neděli 10. září.
Ve čtvrtek 28. září se vydáme po stopách Sv. Václava.  
V říjnu  plánujeme výstavu  Winnetou náčelník Apačů. 
Na listopad  pro vás náš divadelní spolek Zvoneček  

připravuje loutkové představení Rychlé šípy. 
Rok 2023 zakončíme velkou výstavou k 85. výročí Rychlých 
šípů. Termín prosincové výstavy se dozvíte včas.

Více informací o všech našich akcích najdete na www.
skaut-ssv.cz nebo Fb Skaut - Skauti a Skautky Vpřed. Nebo 
se za námi přijďte podívat. Vítáme všechny správné holky 
i kluky.

Kamil Podlaha
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KRC COBYDUP                  Kulturní a rodinné centrum CoByDup 
 

                                                        Toužimská 244/42, (najdete nás vlevo od obřadní síně), 197 00 Praha 9 - Kbely 
                                                        Tel.: 775 904 976, E-mail: centrum@krc-cobydup.cz, web: www.krc-cobydup.cz 
                                                                                           

Kroužky a kurzy otevírané od září 2023 
  

V případě volné kapacity však můžete všechny kurzy začít navštěvovat kdykoliv v průběhu roku, cena Vám 
bude přepočítána.  

Podrobné informace a ceny kurzů naleznete na našich webových stránkách www.krc-cobydup.cz 
 Registrace na centrum@krc-cobydup.cz 

 
Přípravka do školky: 
Po – Pá                       JEŽKŮV KLUBÍK – přípravný kurz před nástupem do MŠ 
8:00 – 16:00               8:00 – 13:00 dopolední JK 
                13:00  - 16:00 odpolední JK 
                                 (pro děti ve věku 2,5 – 5let, bez doprovodu rodičů) 
 

Rodiče s dětmi: 
 

Po   9:00–  9:45            Hudebka- HUDEBNÍ KNOFLÍK (10 – 18 měsíců) – žlutý Janáčci I, tělocvič. 
Po   10:00–10:45          Hudebka- HUDEBNÍ KNOFLÍK (1,5 – 2,5 roky) – žlutý Janáčci II, tělocvič. 
Po 11:00–11:45            Hudebka- HUDEBNÍ KNOFLÍK (2,5 – 3,5 roku) – červený Hudečci I,tělocv. 
Út  9:30 – 11:00            Ježkův Montesorri klubíček (1,5 – 3,5 roky)  
Út   9:00-   9:45            Cvičení děti III. (2 – 3,5 roku),  Sokol Kbely  
St    9:00–10:30            Cvičení batolat + BATOLE klub (začátek lezení - 1,5 r.), tělocvič. 
St  11:00- 12:00            Mimi klub( 4 měsíce – začátek lezení ), tělocvična 
Čt    9:00-   9:45            Cvičení děti I. (1,5 – 2,5 roku),  Sokol Kbely  
Čt  10:00– 10:45           Cvičení děti II.( 2 – 3,5 roky),  Sokol Kbely  
Pá  9:30 – 11:00           Ježkův Montesorri klubíček (1,5 – 3,5 roky) 

 

 
 Děti (bez doprovodu rodičů):  

 
Po 15:30 -  16:30           Dětský atletický klub CoByDup (3 – 4 r.), Sokol Kbely   
Po  16:40 – 17:30          Taneční kurz MINIDANCE I. – TAP academy (3 – 6 let), tělocvič. 
Po  17:40 – 18:40          Taneční kurz DANCE MIX I. – TAP academy (6 – 9 let), tělocvič. 
Út   14:30 – 15:30          Muzikálové herectví (školní děti) – DHS Čmelda, tělocvič. 
Út   15:40 – 16:25          Muzikálová přípravka (děti mateřských škol) – DHS Čmelda, tělocvič. 
Út  16:15 – 17:00           Pohádková angličtina - začátečníci (3-5 let), PhDr. Lucie Illová 
St  15:00-   16:00           Sportovní a pohybové hry pro předškoláky (3 – 5 l.), I. Piková, tělocv. 
St  16:50 – 17:40           Taneční kurz MINIDANCE – základy stepu. – TAP academy (3 – 6 let), 

tělocvič. 
St  17:50 – 18:40           Taneční kurz DANCE MIX – základy stepu. – TAP academy (6 – 9 let), 

tělocvič. 
Čt  15:00-   16:00           Dětský atletický klub CoByDup  (5 – 7 l.), Sokol  
Čt  16:15 – 17:15           KERAMIKA / Výtvarka pro předškolní děti (3 - 6let)  
Pá 15:00- 16:00             Dětský atletický klub CoByDup MIX (3 – 7 l.), Sokol  
 

 
   Dospělí (bez dětí): 

 
Po 19:00 – 20:00           Power jóga s Markétou Kučerovou, tělocvična  
Út 17:45 – 19:15           Jemná jóga pro ženy- ženský kruh s Radhou Třešňákovou, tělocvična  
Čt 17:00 – 18:00           Cvičení pro zdravá záda, Dana Linkeová, tělocvična 

 

 

PROJEKT „CO DĚLAT, KDYŽ…..“
Vážené Kbelačky a milí Kbeláci, 
o letních prázdninách se zdi CoByDupu chvějí pod 
náporem příměstských táborů, které tvoří jediný program 
v měsíci červenci a srpnu. Zato ho vyplňují dokonale po 
dobu 6ti týdnů. 
I když se tedy zdá, že náš projekt „Co dělat, když…?“ na 
chvíli odpočívá, není tomu tak. Pilně se připravujeme 
na další školní rok, který nám opět přinese několik 
zajímavých seminářů a workshopů. 
Nejprve se tedy pojďme ohlédnout za semináři 
uplynulého pololetí. V měsíci únoru jsme pro rodiče a děti 
3 – 5 tříd zrealizovali seminář, který se zabýval nástrahami 
internetu – „Komunikace na síti“. V dubnu jsme se pak 
dozvěděli, jak si vymezit osobní hranice v semináři 
s názvem „Osobní hranice a hranice v kolektivu“. V květnu 
jsme nakonec zrealizovali semináře dva. Jeden pro naše 
ukrajinské spoluobčany s profesionálním tlumočením 
do ukrajinského jazyka a to „Adaptace a podpora na 
nové prostředí“ a pak první část oblíbeného workshopu 
„Pánevní dno“
A co pro vás připravujeme pro pololetí nové? Na podzimní 
dny máme v plánu druhou část workshopu „Pánevní dno“ 
pod vedením zkušené fyzioterapeutky Lenky Švecové. 

Dále pro maminky s našimi nejmenšími připravujeme 
workshop na téma „Fyzioterapie“ s fyzioterapeutkou 
paní Kuchařovou a jeden seminář na neméně oblíbené 
téma pracovně-právní.
Nadále, vedle seminářů, jejichž témata se týkají 
především oblasti výchovy, rodinného soužití nebo 
prevence, působí dvě poradny. V rodinné poradně 
zájemcům pomáhá speciální pedagožka a etopedka Mgr. 
Lucie Levitová. Právní poradna čeká na dotazy z oblasti 
práva na adrese codelatkdyz@krc-cobydup.cz, odtud je 
anonymně předáme naší spolupracující právničce Mgr. 
Adrianě Kvítkové, která ve 14ti denní lhůtě na dotazy 
vypracuje odpověď a tu následně tazateli předáme zpět.
Zájemci o informace o pořádaných seminářích se mohou 
registrovat na níže uvedené emailové adrese nebo na FB 
stránkách KRC CoByDup, které je pravidelně vyvěšuje ve 
formě událostí.
Děkuji všem našim příznivcům a pravidelným 
podporovatelům. Těším se na osobní setkání na 
seminářích.

Lenka Maršálková
Ředitelka KRC CoByDup a vedoucí a koordinátorka 

projetku “Co dělat, když...?”

PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY KRC COBYDUP 
LETNÍ JEŽKŮV KLUBÍK VE KBELÍCH 
K termínu uzávěrky Kbeláku – tzn. začátek srpna máme za 
sebou 3 týdny (ze 6ti) příměstských táborů Letní Ježkův 
klubík. 
Na děti, ve věkovém rozpětí 3 – 12 let, čeká prázdninový 
program na různá témata. 
Každý týden probíhá celotýdenní „táborová hra“ na dané 
téma. Máme za sebou již „Kouzelné léto“, „Praha známá 
i neznámá“ a s našimi nejmenšími jsme si zahráli na 
povolání na turnusu s názvem „Čím budu, až vyrostu“

Všechny naše turnusy jsou všeobecně zaměřeny a jsou 
pro všechny děti, které mají spoustu fantazie, rády si hrají, 
tvoří, sportují a objevují nové věci. Užijeme si akční týdny 
plné her, soutěží, výtvarného tvoření a výletů do centra 

Prahy i přilehlého okolí. 

Na všech našich táborech dbáme na rozvoj pohybových, 
hudebních, výtvarných a herních aktivit. Za podpory 
lektorky budou děti rozvíjet obratnost, prostorovou 
orientaci, koordinaci pohybů, zručnost, představivost, 
jemnou a hrubou motoriku, paměť, kulturně-estetické 
dovednosti. Ale hlavně, aktivně a v přátelském prostředí 
stráví chvíle bez rodičů.  Každý den je zajištěn pitný režim, 
svačina a teplý oběd. 

Za všechny organizátorky – Lenka Maršálková



Už to opět začíná a my se těšíme!
Nechci připomínat klasické fráze typu – „prázdniny 
pomalu končí“ nebo „škola už klepe na dveře“… ale 
je to tak a my všichni se začínáme chystat na běžnější 
životní rytmus, který škola do našich životů jednodu-
še vnáší. Během léta jsme i v SRPŠ na chvilku pustili 
z hlavy plány a přípravy dalších projektů, tedy kromě 
administrace párové výuky, která musí být hotová 
vždy před začátkem září. Všechny smlouvy, včetně 
těch pro nové prvňáčky, jsou tedy podepsané a rodi-
če je mají u sebe.
Hned v září se s námi můžete těšit na dvě akce, které 
připadly na stejný den, a to 26. 9. V dopoledních ho-
dinách proběhne ve škole Jazykový den, který naváže 
na Evropský den jazyků a večer se uskuteční Rodičov-
ská kavárna na téma „Jak vyzrát na přijímací zkouš-
ky na střední školu“. Pozvánku dostanou rodiče přes 
třídní důvěrníky do svých e-mailů začátkem září. 
Do konce kalendářního roku nás čeká celá řada akcí, 
o kterých vás budeme průběžně informovat a zároveň 
můžete vše sledovat na našem webu www.srpskbely.
cz. Zde si mimo jiné připomeňte Zahradní slavnost, na 
které jsme se loučili s minulým školním rokem a pře-
devším s dětmi z devátých tříd. Album fotek mluví 

za vše, atmosféra a nálada byla 
skvělá a všichni jsme si to parádně 
užili. Slavnost pro nás představo-
vala ještě jedno loučení, a to s ro-
diči odcházejících deváťáků. 
Milí rodiče bývalých deváťáků, 
bylo milé se s vámi v rámci Spol-
ku potkávat, a ještě jednou velice 
děkujeme za vaši podporu, diskuzi a spolupráci! 
Někteří odcházejí, jiní přicházejí. Rádi mezi sebou ví-
táme další rodiče, a to nejen z řad prvňáčků. Přijďte 
s námi spolupracovat se školou tak trochu jinak a po-
dílet se na zpříjemňování komunikace a rozvíjení ko-
munitního života v našich Kbelích! Přihlášku do SRPŠ 
najdete na našem webu v sekci Zápisy/dokumenty. 
Pokud se chcete osobně dozvědět trochu více o fun-
gování Spolku a jeho aktivitách, nenechte si ujít ve-
řejnou schůzi SRPŠ, kterou tradičně organizujeme 
začátkem školního roku a je veřejná právě proto, aby 
se jí mohli zúčastnit všichni, nejen řádní členové. Po-
zvánku zveřejníme s dostatečným předstihem. Bude-
me se těšit na osobní setkání s vámi a do té doby vám 
přejeme hezký zbytek léta!

Vlaďka Kolaříková, předsedkyně SRPŠ 

jak se orientovat v úlohách z matematiky i českého jazyka
časté chyby a chytáky, úskalí záznamového archu
jak dávkovat procvičování příkladů doma
jak dosáhnout co největšího bodového zlepšení
plánované změny v přijímacích zkouškách, zápisové lístky,
odvolání, 2. kola a další

 
Vaše dotazy můžete položit také předem na tento e-mail:

srps.kbely@seznam.cz

Hlavním hostem bude  
Michaela Kadlecová, BSc., specialistka přípravy na Cermat testy

 

JAK VYZRÁT NA PŘIJÍMACÍ
ZKOUŠKY NA STŘEDNÍ ŠKOLU

 
 

CÍLEM NAŠÍ AKTIVITY JE ŠKOLA OTEVŘENÁ RODIČŮM A RODIČE OTEVŘENÍ ŠKOLE

Srdečně Vás zveme na 

Rodičovskou kavárnu

v úterý 26. září 2023 od 18 h v jídelně - stará budova
Základní škola Praha Kbely
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SDRUŽENÍ RODIČŮ A PŘÁTEL ŠKOLY

DO PĚVECKÉHO SBORU
Zveme děti i dospělé ze Kbel 

na zápis na školní rok 2023/2024.

ZÁPIS

V pondělí a ve čtvrtek
zkoušíme na Vinorské faře,  

každý čtvrtek v Čakovickém zámku.

Broučci čt 7.9. od 3 let od 14:00 hod., Vinoř
Kamarádi po 4.9. od 2. třídy od 17:00 hod., Vinoř

Shamwari čt 7.9. od 12 let od 17:15 hod., Čakovice
Camerata čt 7.9. od 18 let od 18:30 hod., Čakovice

Více informací na www.cameratapraha.cz
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DRAVCI V LETU
Dne 24. 5. 2023 jsme na zahradě Mladoboleslavské 20 
uvítali členy rodinného spolku PENTHEA, který slouží již 
25 let jako záchranná a chovná stanice. Vzhledem k tomu, 
že se nemáme kde scházet, respektive scházet bez úplaty, 
bylo vhodné, že jsme se sešli v přírodě. Již jednou jsme 
tuto produkci na zahradě měli. Bylo to před čtyřmi lety, 
ale členové odcházejí a přicházejí noví, a tak jsme zvolili 
opakování této akce, protože jsme měli velice kladné 
ohlasy a chtěli jsme tento jedinečný zážitek zprostředkovat 
i novým členům. Rovněž jsme se domluvili, že je možné 
přivést s sebou vnoučata, aby si to s prarodiči užili. Manželé 
Kolomazníkovi, kteří pečují o stovku zvířat, nám nabídli 
perfektní ukázku sokolnictví. O jejich produkci je velice 
složité psát, proto zveřejňujeme více fotografií. Prostě 
to musíte vidět. Seznámili jsme se s poštolkou obecnou, 
viděli jsme káně lesní, káně Herrisovo, orla bělohlavého, 

supa nádherného a rovněž nejrychlejšího tvora planety – 
sokola. Bylo to velice zajímavé včetně odborného výkladu. 

Anna Zborníková, STP MO Kbely

SVAZ TĚLESNĚ POSTIŽENÝCH MO KBELY
VÝLET ZA POZNÁNÍM, TENTOKRÁT          
DO PARDUBIC
Náš Svaz tělesně postižených, místní organizace Kbely, si 
tentokrát naplánoval výlet do historické části Pardubic. Ve 
středu 7. 6. 2023 v 8.30 hod. jsme v Bakovské ulici nas-
toupili do autobusu a vyrazili na východ od Prahy, k souto-
ku Labe a Chrudimky, k desátému největšímu městu Čes-

ka, k městu perníku a Velké pardubické. 
 Venku bylo vedro, všichni jsme uvítali, že návštěvu Par-
dubic začínáme prohlídkou zámku. Paní průvodkyně nás 
nejdříve seznámila s historií zámku. Dozvěděli jsme se, 
že největší rozkvět Pardubic nastal po roce 1491, kdy je 
koupil nejmocnější šlechtic Českého království Vilém z Per-
nštejna. V té době byl původní vodní hrad přestavěn na 
renesanční palác s hospodářskými budovami a mohut-
ným opevněním tak, jak ho vidíme dnes. Prohlédli jsme si 
nádherné renesanční malby ve Vojtěchově sále a výzdobu 
arkýře z roku 1532. V zámku se nedochoval žádný původní 
inventář až na utajovanou pernštejnskou dubovou truhlu, 
která pochází z 15. století.
Pernštejnové si zvolili Pardubice za centrum svého panství. 
Nechali přestavět nejen zámek, ale začali budovat měs-
to, které odpovídalo jejich postavení. Výstavba byla tak 
honosná, že se v Čechách vžilo úsloví „skví se jako Pardu-
bice“.  Pernštejnům město vděčí za celé historické jádro 
s renesančním náměstím, které je od roku 1964 městskou 
památkovou rezervací. 
Pernštejnové vymřeli po meči roku 1631. Poslední ženou 
rodu byla Polyxena z Lobkovic, rozená z Pernštejna. Dáma, 
která dala Čechům Pražské Jezulátko.  Sošku, kterou v 
roce 1628 dostala jako svatební dar od matky, španělské 
šlechtičny, darovala karmelitánů se slovy: „Mějte ji v ucti-
vosti a dobře se vám povede“. 
Po ukončení prohlídky zámku jsme se rozešli, někteří zašli 
na oběd, na kafíčko se zmrzlinou, jiní na nákup různých su-
venýrů, třeba voňavých nazdobených perníčků.
Odpoledne na nás čekala komentovaná prohlídka his-
torické části města. Stali jsme před Zelenou bránou, domi-
nantou města, která byla postavena jako součást opevnění, 

a obdivovali  reliéf  -  Ješek z Pardubic před Milánem, vyt-
vořený podle návrhu M. Alše. 
Paní průvodkyně nám vyprávěla legendu o vzniku erbu 
města Pardubic, na kterém je stříbrná přední polovi-
na koně na červeném podkladu.  Kupodivu nevznikl na 
počest Velké pardubické, která se tu poprvé běžela v roce 
1842. Ke vzniku erbu se váže pověst spojená s dobýváním 
Milána. Česká vojska Vladislava II. pomáhala Fridrichu I. 
Barbarossovi dobýt Milán, a jako první za brány pronikl 
prapředek rodu jménem Ješek z Pardubic. Když se vracel 
s kořistí, spustili obránci města mříž, která přesekla koně 
v půli. Ješkovi se povedlo vrátit s kořistí zpět. Na památku 
toho činu obdržel do erbu polovinu toho koně.
Dále jsme si připomněli Arnošta z Pardubic, z rodu pánů 

z Pardubic, který byl prvním arcibiskupem a metropoli-
tou českým. Korunoval Karla IV. českým králem a Blanku 
z Valois českou královnou. Vysvětil základní kámen ke Kat-
edrále sv. Víta a za nepřítomnosti krále spravoval celou 
zem.
Naše prohlídka pokračovala od Zelené brány na Per-
nštýnské náměstí.  Obdivovali jsme impozantní budovou 
radnice s přilehlými městskými domy, které s morovým 
sloupem, tyčícím se uprostřed, dotváří malebnou at-
mosféru náměstí. Mezi nejzajímavější domy patří Dům u 
Jonáše, ve kterém je dnes umístěna Východočeská gal-
erie. Specifickou podobu získal dům bohatou štukovou 
výzdobou. Ústřední postavou je postava proroka Jonáše 
v rozevřených čelistech velryby. Opustili jsme náměstí            
a přes Příhrádek, který míval funkci opevněného před-
brání, jsme došli až ke kostelu sv. Bartoloměje.
Domů jsme se vraceli za deště. Byli jsme unavení, ale 
myšlenkami jsme se stále vraceli k prožitkům dnešního 
dne.
Pardubice nezklamaly. Čisté, upravené město, pohádkové 
památky, příjemné posezení. Všem doporučujeme, uděle-
jte si výlet do Pardubic.

Alena Poličová, STP MO Kbely

REKONDIČNÍ POBYT V PARKHOTELU 
SOKOLOV
Ve dnech 21. - 27.7.2023 jsme měli možnost strávit pří-
jemný týden v Parkhotelu v Sokolově. Pro některé z našich 
členů to bylo místo známé z předchozích tří pobytů a to, že 
se sem rádi vrátili, je důkazem, že zde byli spokojeni. Každý 
pobyt na stejném místě bývá ale odlišný od toho přede-
šlého – je stále co objevovat. Co však zůstalo stejné bylo 
vlídné přijetí, milé prostředí v hotelu i přilehlém zámec-
kém parku, upravené Staré náměstí s cukrárnou a předza-
hrádkami, atd. Také jídlo bylo opět výborné a obsluhující 
personál přispíval svou dobrou náladou k celkové pohodě. 
Naplánovali jsme si dva větší a jeden menší výlet. Ten 
první byl hned den po příjezdu a navštívili jsme zámek Ma-
nětín.  Byli jsme rozděleni do 2 skupin, každá měla svého 
průvodce, který nás provedl celým areálem zámku. Velice 

zajímavá byla galerie rodu Lažanských, kteří zámek vlastni-
li. Prohlédli jsme si obrazovou galerii Lažanských z období 
posledních čtyř generací do roku 1945, kdy byl zámek vy-
vlastněn. Dalším, menším výletem, byla prohlídka Karlo-
vých Varů. Bylo celkem na každém účastníkovi, kam zaví-
tal. 25. 7. jsme v odpoledních hodinách vyrazili autobusem 
do zámku Klášterec nad Ohří. Zámek jako takový je v ma-
jetku města. Sama sbírka porcelánu je majetkem Umělec-

koprůmyslového muzea Praha. Dověděli jsme se mnohé 
o historii porcelánu. Obdivovali jsme porcelán z továren, 
které již neexistují. V Klášterci se nám líbilo. Zahrada kolem 
zámku byla rovněž velice pěkná. Během týdne pobytu se 
někteří individuálně vydali na zámek Sokolov, který je, co 
by kamenem dohodil. Na zámku jsme se šli podívat na na-

lezený zlatý poklad, který je ve sklepení vystaven. Někteří 
navštívili místní pivovar, zdatnější se vydali k jezeru Michal, 
což je sportovní areál s koupalištěm, který vznikl na ploše 
uzavřeného povrchového hnědouhelného dolu. Bylo toho 
mnoho.  Během týdne jsme každé ráno cvičili podle zvuko-
vého záznamu terapeuta a následně si procvičovali paměť 
vlastním kvízem a rovněž s použitím literatury Mgr. Suché, 
která se problematikou trénování paměti u seniorů řadu 
let zabývá. Byla u toho i legrace.  Z uvedeného je zřejmé, 
že program tohoto týdne byl skutečně bohatý a vydařený. 
Jsme si vědomi někdy značně nadsazených cen hotelových 
pobytů, a tak bychom rádi do Sokolova vyrazili i v roce 
2024. Bylo by to v druhé polovině června a tím pádem by 
byl v provozu i přilehlý bazén. Díky za možnost realizace 
našeho pobytu patří MČ Praha 19 za přízeň a významnou 
finanční podporu, bez níž bychom takovýto pobyt nemohli 
realizovat.

Anna Zborníková, STP MO Kbely 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA ALBRECHTICKÁ MATEŘSKÁ ŠKOLA LETCŮ
JARO V MATEŘSKÉ ŠKOLE
Začátek měsíce dubna byl v naší mateřské škole ve 
znamení Velikonoc. Děti barvily vajíčka, zdobily nástěnky 
velikonoční tématikou a chystaly výrobky na jarmark, který 
proběhl ve kbelském centrálním parku. 
Naši předškoláci navštívili základní školu, kde si vyzkoušeli, 

jak probíhá opravdová výuka - škola nanečisto. Zápis na 
základní školu proběhl úspěšně, a tak v září se z našich 
předškoláků stanou prvňáčci, tím vykročí do další etapy 
života. Přejeme všem úspěšný nejen start!
Jako každý rok, se všechny třídy zúčastnily Dne Země 
v ekocentru PRALES. Letošní měsíc duben byl poměrně 
chladný a deštivý, a proto jsme nemohli podnikat výpravy 
do přírody podle našich představ. O to více jsme se těšili na 
konec měsíce na zahradní slavnost “Pálení čarodějnic.” Po 
důkladných přípravách se nám akce vydařila, počasí nám 
přálo a všichni jsme si to užili.
V květnu proběhl zápis do mateřských škol, na nové ka-
marády se již nyní moc těšíme.  V řízené činnosti jsme 
se věnovali tématu Rodina a jak se máme rádi. Připom-
něli jsme si Svátek všech maminek, naučili se básničku a 
písničku pro maminky a děti vyrobily krásná přáníčka. 

Třetí týden byl zasvěcen barevné kvetoucí 
přírodě, což celá naše školka podpořila 
projektem Barevné dny.
Konec školního roku patří výletům. S dětmi jsme vyrazi-
li do zábavného parku Mirakulum v Milovicích, kde jsme 
prožili celý den na prolézačkách, hradech a trampolínách. 
Na přelomu května a června jsme uspořádali besídky pro 
rodiče, kde děti předvedly, co se naučily. Dle ohlasů od 
rodičů se jim to velmi povedlo. 
Nejstarší děti se nejvíce z celého školního roku těšily na 

Pirátskou výpravu, která byla tématem naší první školky 
v přírodě. Na pět dní jsme se ubytovali ve Strnadovském 
mlýně v okrese Příbram. Pro většinu dětí to byl první týden 
bez rodičů v jejich životě. Děti byly skvělé a nikdo neplakal, 
všichni jsme si pobyt užili. Poklad byl nalezen a spravedlivě 
rozdělen. 
Předškolním dětem byla umožněna návštěva v hasičské 
zbrojnici Kbely, seznámily se s důležitostí této profese 
pro nás pro všechny a pro některé to bylo inspirace pro 
budoucí povolání.
Děkujeme dětem i jejich rodičům za spolupráci v uply-
nulém školním roce a již nyní se těšíme na rok následující, 
který přinese jistě spoustu dalších zážitků. 

Mgr. PAVLA MUCHKOVÁ
ředitelka MŠ Albrechtická

ŠKOLA V PŘÍRODĚ KOŘENOV 2023
Vážení čtenáři časopisu Kbelák, rádi bychom Vás infor-
movali o novém světovém rekordu, který se podařil dětem 
z Mateřské školy Letců. Ale abychom nepředbíhali, je 

potřeba začít pěkně od začátku. 
Na začátku se vědělo, že slavný spisovatel Jules Verne 
napsal knihu: „Cesta kolem světa za 80 dní“, kde se v 19. 
století podařilo dokázat jistému anglickému gentlemanovi, 
že svět je možné objet za pouhých 80 dní. Pak se sešel 
tým „dospěláků“, kteří si řekli, že ve 21. století by se to 
dalo zvládnout za 5 dní, a když si k tomu vezmou na po-
moc nějaké šikovné cestovatele, úspěch bude zaručen.  A 
tak se stalo, že dne 26. 6. 2023 vyrazilo do Kořenova na 
„Cestu kolem světa za 5 dní“ čtyřicet odvážných dětí z naší 
mateřské školy, společně se svými průvodci z různých zemí 
světa a Willy Fogem. Aby tato výprava měla šanci uspět, 
rozdělila se na čtyři skupiny. Tým Kobry z Indie v červených 
barvách s průvodkyní z Indie, tým Modrých bojovníků v 
modrých barvách s průvodkyní z Řecka, tým Bojovných ka-
ktusů v zelených barvách s průvodcem z Ameriky a tým 
Pouštní výprava ve žlutých barvách s průvodkyní z Egypta. 
Jak bylo avizováno na začátku našeho článku, je jasné, že 
se nakonec podařilo všem zúčastněným dosáhnout cíle 
včas a společně tento odvážný čin zapsat do dějin naší 
mateřské školy. 
Pro Vás, milí čtenáři, již jen telegrafické shrnutí tohoto 

dobrodružství: z Kořenova jsme jeli ne-
jrychlejším vlakem na světe, který přes 
noc dokázal zdolat cestu do Řecka. Zde si 
museli cestovatelé zasloužit palubní lístky 

účastí na řeckých 
olympijských hrách. Následovala 
plavba parníkem do Egypta, kde 
bylo nutné pomoci se stavbou 
pyramid a pak „rychlolodí“ přes 
Suezký průplav až do Indie, kde 
nechyběla jízda na slonech a také 
záchrana indické princezny Aoudy 
před upálením – čin, který je důka-
zem hrdinské povahy našich ces-

tovatelů. Vlak přes Čínu měl zpoždění, a tak zbyl čas i na 
„čínské stolní hry“, na které byli naši cestovatelé pozváni 
samotným čínským císařem. Moře však bylo rozbouřené 

a noční pokračování cesty nebylo možné. To byla příleži-
tost vyzkoušet odvahu malých cestovatelů. Při noční hře 
mohli vidět dva samuraje, kteří střežili dračí bohyni moří. 
Ta okamžitě poznala, že všichni cestovatelé mají dobré 
srdce a předala každému z nich čínský zvoneček štěstí. 
Z Číny následovala cesta lodí do Ameriky, kde cestovatele 

přivítal indiánský náčelník a naučil je 
tradiční americkou hru lakros. Poté už 
„jen“ rychlé cestování lodí, balónem, 
na kole i rogalem. A kam? Samozřejmě 
zpět do Kořenova v České republice. 
Za minutu dvanáct se podařilo dosáh-
nout kýženého cíle.  Tam se Willy Fog 
se všemi podělil o svou výhru a také 
předal každému cestovateli medaili na 
památku. 
I takováto dobrodružství mohou v naší 
mateřské škole děti zažít, když se na 
nich podílí lidé, kteří mají svou prá-
ci opravdu rádi a je pro ně největší 
odměnou dětská radost a úsměv.

Tým pedagogů školy 
v přírodě MŠ Letců
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SOKOL KBELY - BASKETBAL
KBELSKÝ BASKETBAL V SEZÓNĚ 2022/23
Pro kbelský basketbal začal nový soutěžní ročník už na kon-
ci června 2022 přihláškami do soutěží. V červenci členové 
družstev mládeže tradičně prošli pod taktovkou šéftrené-
ra Zdeňka Šedivého pěti týdenními turnusy soustředění 
ve Světlé nad Sázavou a v srpnu se trénovalo na antuce u 
kbelské sokolovny.
Pro sezónu 2022/23 jsme postavili asi nejvíce družstev 
v celé historii klubu. V republikových mládežnických ka-
tegoriích se kbelský basketbalový oddíl zúčastnil všech 
celostátních lig (U14, U15, U17 a U19) a nejlépe dopadli 
Kbeláci v lize U19.
V pražských soutěžích mládeže figurovala kbelská družstva 
ve všech vypsaných kategoriích (přípravka U10, U11, U12, 
U13, U15, U17 a U19), přičemž největšího úspěchu se po-
dařilo dosáhnout v pražském přeboru U19 ziskem zlaté 
medaile. 
V mužských kategoriích startovalo pět družstev. 
U19
Devatenáctkové basketbalové soutěže mají pověst těch 
nejrychlejších. Vylosovaná osmičlenná ligová skupina 
Čechy/východ sice nebyla nejtěžší, ale ve všech prvních 
pěti zápasech měli Kbeláci zajíždět na hřiště soupeře. 
Přesto začali velmi dobře, když ze tří prvních utkání na 

cizích hřištích vyhráli dvě, cenné bylo především vítězství 
s týmem Pardubice/Holice. Svou ligovou skupinu kbelská 
devatenáctka vyhrála, když měla už před posledním ko-
lem jistotu účasti ve finálové skupině šesti nejlepších týmů 
všech tří ligových skupin. 
Naděje na medailovou pozici ve finálové skupině, které 
plynuly z dobré první poloviny sezóny, však utnuly prohra 
s Děčínem, a především vysoká porážka s Chomutovem, 
obě na domácím hřišti. Navíc v závěru kvůli maturitám, 
přijímacím zkouškám na VŠ, zraněním a nemocem hráčů 
zajížděla devatenáctka k posledním dvěma venkovním zá-
pasům v šesti, respektive sedmi hráčích. Se třemi vyhraný-
mi zápasy ve finálové skupině se tak kbelské družstvo U19 
umístilo na konečné páté pozici.
U17

Tým měl před začátkem sezóny za úkol ne-
sestoupit z ligy. Los mu přiřkl osmičlennou 
skupinu Čechy/západ, kde skončil s osmi výhrami a šesti 
prohrami na celkovém třetím místě. Mrzela především 
vysoká prohra v Ústí nad Labem, jinak družstvo před-
vádělo v této fázi ligy poměrně stabilní výkony, přičemž 
pod košem se dařilo Vojtovi Viktorinovi a střelecky Vlá-
ďovi Vrbovi. Do šestičlenné finálové skupiny tedy kbel-
ská sedmnáctka nepostoupila, což ji automaticky poslalo 
do nevyzpytatelného play-out. Ve fázi play-out byl vývoj 
poměrně dramatický, neboť po nevybíravém zákroku jed-
noho ze soupeřů odehrál nejlepší střelec družstva Vláďa 
Vrba zbylá utkání limitován zraněním a se sebezapřením. 
Bohužel i zde se na výkonech družstva několikrát projevily 
nemoci a zranění hráčů. Nakonec se podařilo výsledkovou 
krizi překonat i díky rostoucím výkonům pivotů Zdeňka 
Horáka a Kuby Bartůňka, a nasazením rozehrávačů z nižší 
věkové kategorie, z nichž se osvědčil především Tomáš 
Wasserbauer. Už několik kol před koncem play-out tak 
měla kbelská U17 jistotu udržení soutěže i pro další ročník.
U15
V lize U15 obvykle začíná ročník rozsáhlou kvalifikací. 
V uplynulé sezóně to ale bylo jinak, kvalifikace se díky 
rozšíření soutěže po covidu vůbec nehrála. Zároveň se ne-
sestupuje, protože každý následující ročník hraje „sám za 
sebe“, tudíž se nikdo nemusel touto nepříjemnou eventu-
alitou stresovat. V základní části Kbely obsadily ve své sku-
pině šesté místo, v ligové fázi skončily na šestém místě se 
třemi vítězstvími a jedenácti prohrami. Bodově družstvo 
táhli Tomáš Wasserbauer a Matyáš Nechvátal, dobře se 
chytli o kategorii mladší hráči Matyáš Kadlec, Franta Voda 
a Tomáš Ponert, i nováček družstva Marek Haboň.
U14
Účast v lize U14 je volná a týmy U14 v této soutěži bojují o 
přímou účast v lize U15 v sezóně 2023/24, případně o co 

nejlepší koeficienty pro nasazení do losovacích košů kvali-
fikace. V základní skupině Kbely skončily sedmé, v ligové 
části vybojovaly páté místo, což ale stačilo jen na třetí lo-
sovací koš pro kvalifikaci na další ročník. V kvalifikační sku-

pině skončilo toto družstvo třetí, bohužel prohrálo i zápasy 
druhého kola kvalifikace o celostátní ligu, takže v ročníku 
2023/24 bude nastupovat v zápasech nadregionální ligy 
U15.
U19B
Družstvo hrající Pražský přebor U19 poznalo hořkost po-
rážky jedinkrát, když v šestnáctém kole podlehlo v Dubči. 
Suverénní jízdou start-cíl si tak vysloužilo zlaté medaile, 
které přebralo na akci Den přeborníků v Sokole Pražském.
U17B
S vyrovnanou bilancí šesti výher a šesti porážek toto druž-
stvo v soutěži Pražského přeboru skončilo na čtvrtém mís-
tě. Start „béček“ v pražských soutěžích však svůj hlavní 
cíl naplnil. V obou kategoriích nastupovali hráči mladších 
ročníků a sbírali cenné herní zkušenosti, aby je v příštích 
sezónách využili jako leadeři svých kategorií.
Muži A
Do letošního ročníku 2. ligy družstvo tradičně nastupovalo 
se záchranářskými úkoly, s nimiž měli zkušeným matado-
rům pomoci šestnáctiletí kbelští odchovanci Sam Lněníček 
a Kryštof a Robin Štěrbáčkovi, kteří (kromě týmů svých 
věkových kategorií) už v mužském družstvu A nastupova-
li druhým rokem. Tato trojice nakonec patřila v průběhu 
sezóny k oporám týmu a všichni tři mladíci se umístili 
v první pětce kbelských střelců.
Na začátku sezóny se kbelskému „áčku“ dařilo velmi dob-
ře, a dokonce se povedlo dvakrát vyhrát na hřištích sou-
peře, což se naposledy stalo ještě před covidem. Ve druhé 
polovině však přišlo několik nešťastných porážek na domá-

cí půdě, přičemž zamrzela především ta s Českými Budějo-
vicemi v prakticky už vyhraném domácím zápase. Protože 
letos byla ligová skupina výsledkově velice vyrovnaná, ne-
stačilo ani devět vítězství z 22 zápasů na jistotu udržení. 
Kbely tak obsadily desáté místo, což je první pořadí ohro-
žené sestupem, případná účast ve 2. lize v příští sezóně už 
nezáležela na nás a odvíjela se od výsledků v nižších postu-
pových soutěžích. Štěstí nám ale přálo, a tak kbelské druž-
stvo mužů A bude hrát víkendová utkání 2. ligy ve kbelské 
sportovní hale i v sezóně 2023/24.
Muži B
O vánoční přestávce družstvo hrající Přebor B (druhá nej-
vyšší pražská soutěž) potkala tragédie, když zcela náhle 

zemřel jeho trenér Jaroslav „Čoky“ Čekal. Vedení druž-
stva převzal bývalý dlouholetý hráč kbelského „áčka“ Jiří 
Šedivý, který pomohl „béčku“ překonat šok, a s koncem 
základní části dovedl družstvo na čtvrtou příčku soutěže. 
Ta zajišťovala dobrou pozici pro play-off. V play-off „béčko“ 
nejprve přešlo přes svého již tradičního soupeře ze Sokola 
Pražského a pod novým trenérem z kbelského sportovního 
klanu Šedivých vyhrálo i poslední kolo play-off, derby pro-
ti Kbelům C, které nastupovaly ve stejné soutěži. „Béčko“ 
vybojovaný postup do vyšší soutěže bohužel oslyšelo, a tak 
bude příští sezónu nastupovat znovu v pražském Přeboru 

B. 
Muži C
V minulé sezóně postoupilo toto družstvo z 1. pražské tří-
dy do Přeboru B. Jako nováčkovi se v této soutěži „céčku“ 
výborně dařilo, výsledkově je držel především bývalý hráč 
nejvyšší basketbalové soutěže Martin Bašta. V základní 
části „céčko“ skončilo na třetím místě hned před kbelským 
„béčkem“. Tím bylo zároveň zažehnáno nebezpečí, že by 
se kbelské týmy potkaly v prvním kole play-off. Také Kbely 
C prošly pavoukem play-off až do semifinále, ale zde pro-
hrály obě vnitroklubové bitvy se Kbely B. V příští sezóně 
nás tedy opět čekají minimálně dvě atraktivní a ostrá kbel-
ská derby v základní skupině.
Muži D
V minulé sezóně postoupilo Déčko do 2. třídy, tedy čtvrté 
nejvyšší pražské soutěže. V první části soutěže měly Kbely 
D slušné výsledky, po Vánocích však kvůli pracovnímu vy-
tížení a nemocem mírně opadla hráčská účast, s čímž za-
počaly i nevyrovnané výkony. Přesto Déčko uhrálo deváté 
místo ve skupině B a vybojovalo tak udržení v této úrovni 
pražských soutěží.
Muži E
Kádr nově vzniklého družstva tvoří směs zasloužilých kbel-
ských hráčů v nejlepším věku a zároveň mladíků, kteří 
poprvé začínají hrát basket také v kategoriích mužů. Díky 
tomu si zde mohl zahrát například dlouholetý kbelský hráč 
Lubor Viktorin se svými syny. V první sezóně „éčko“ roz-
hodně neudělalo ostudu. S jedenácti výhrami a stejným 
počet porážek skončilo v polovině tabulky skupiny A 3. tří-
dy.

Jiří Cebak, foto Sokol Kbely basketbal

Vítězové nejstarší kategorie U19 letošního Easter Euro 
basket jsou ze Kbel, když ve finále doslova přejeli velmi 
fyzický a ostře hrající slovinský tým KK Cerknica.

Seskládaný tým pro kategorii U16 na vánočním turnaji, 
uprostřed je nadějný pivot Kuba Bartůněk.

Družstvo U14 po jednom z ligových zápasů

„Áčko“ děkuje na tribuny po vyhraném domácím zápase 
ve kbelské hale
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KLUB SENIORŮ KBELY 
Podle plánu činnosti jsme se dne 3. května vydali na 
autobusový výlet. Zúčastnilo se 40 našich členů i hostů. 
První zastávkou byl Panenský Týnec, kde jsme si prohlédli 
nedostavěný gotický chrám, jehož stavba byla započata  
asi ve 14. století pány ze Žerotína. Za husitských válek byla 
stavba přerušena a již nikdy nebyla dokončena. Chrám je 
známý tím, že se na jeho území nachází silné energetické 

místo s pozitivními léčivými účinky. Nedokončený chrám 
už staletí přitahuje nejrůznější psychotroniky, léčitele, 
duchovní i umělce. Zvláštní pocit na vás dýchne v 
nedostavěném gotickém klášterním chrámu. Pozitivní zóna 
zde tlumí deprese, přináší dobrou náladu, elán a radost ze 
života, pomáhá nemocným. Svou uměleckou hodnotou se 

řadí k nejdokonalejším českým památkám. Chrám měl být 
původně třílodní. Ucelená část tedy není chrámová loď, 
ale jen výběžek s kněžištěm. Výlet do Panenského Týnce 
byl opravdu zajímavý a nedostavěné torzo gotické stavby 
bylo nesmírně působivé.
Nabiti energií jsme se poté přesunuli na další cíl a tím byla  
Lužná u Rakovníka, kde je Železniční muzeum Českých 
drah, které je největším v ČR. V prostorách bývalé výtopny 

společnosti Buštěhradské dráhy 
se představují skvosty železniční 
dopravy. V areálu je vybudován okruh úzkorozchodného 
kolejiště o rozchodu 800 mm s možností svezení pro 
návštěvníky. Jsou zde jak nablýskané parní lokomotivy 
širokého věkového rozpětí a mnoho osobních i nákladních 
vagónů, tak nejrůznější předměty z historie železnic. 

Měli jsme vyjednanou prohlídku s průvodcem, 
bývalým strojvedoucím, který nám podal opravdu 
poutavý a zasvěcený výklad o vystavených 
lokomotivách. Obdivovali jsme technicky precizní 
výrobu těchto strojů, a to jak u těch historických, 
tak i u moderních modelů. Prohlédli jsme si také 
historický vagón prezidenta T. G. Masaryka. 
Nakonec jsme se přesunuli do centra Rakovníka, 
kde si v Divadelní restauraci  většina účastníků 
pochutnala na dobrém obědě. Poté po prohlídce 
náměstí s chrámem sv. Bartoloměje, přilehlé Velké 
zvonice a Pražské věže jsme náš výlet ukončili a 
dojeli v pořádku domů.
Jako další výlet jsme připravovali, jako již 
jednou v minulosti realizovanou, akci „Pražské 
silniční tunely“. Tehdy jsme se zájemci projeli 
všechny silniční tunely počínaje Blankou a konče 

Těšnovským tunelem. O plánovaný výlet byl však malý 
zájem a proto byl bez náhrady zrušen.
O další akci naplánovanou na konec května však již zájem 
byl velký, protože šlo o výlet nazvaný „Parníkem pod 
pražskými mosty“. Podařilo se nám vyřídit i výraznou slevu 
pro naše členy, kteří si plavbu užili. Opět nám přálo počasí 
a výhledy na Prahu z úrovně hladiny Vltavy jsou úplně jiné, 
než na jaké jsme zvyklí z chodníků.

Předchozí akce nepostihují všechny naše členy a zapojují 
se do nich převážně ti, kterým to  zdraví dovoluje, ale i ti, 
kteří jsou přes zdravotní problémy stále aktivní. Proto jsme 
připravili společnou akci na zahradu Domu seniorů nejen 
pro naše členy klubu, ale obecně jsme pozvali kbelské 
seniory. Nechceme se od ostatních seniorů distancovat, ani 

vytvářet separátní akce. Tou akcí bylo „Opékání buřtíku“ 
s hudební produkcí, kterou opět zajišťoval náš člen pan 
Arnošt Hubený. Ten svou hrou na kytaru zpříjemnil vlastní 
opékání, a protože hrál oblíbené melodie, tak jsme jsme 
s ním zazpívali. V průběhu odpoledne jsme pogratulovali 
oslavencům, kterými byli paní Věra Šeligová (85 let) a pan 
Jaromír Ježek (90 let). Opět nám přálo počasí a buřtíky 
si opeklo více jak 75 účastníků. Musíme poděkovat paní 
Šárce Egrtové a Anně Domnosilové za zajištění pohoštění a 
celého technického zabezpečení.
Poslední akcí pololetí byl očekávaný týdenní rekreační 
a rekondiční pobyt do horského hotelu KODREA v 
šumavských Nových Hutích, který se nachází na rozhraní 
Národního parku Šumava a chráněné krajinné oblasti. Již 
samotná příprava byla složitá, protože na předpokládaný 

pobyt se přihlásilo mnohem více zájemců. Proto probíhala 
častá jednání s provozovatelem hotelu, až nakonec bylo 
dojednáno ubytování i na blízkém penzionu. Ubytování 
sice bylo ve druhém patře hotelu, ale to snášeli účastníci 
bez větších problémů. Bez výhrad bylo i stravování a 
přístup personálu. Okolí hotelu nabízelo řadu možností 
na vycházky po krásném okolí s úchvatnými vyhlídkami. 
Unaveným a najezeným našim seniorům, jak se již stává 
tradicí, vyhrával pan Arnošt Hubený, jemuž nebylo za těžko 
si s sebou přivézt potřebnou aparaturu, aby nám zpříjemnil 
večerní pohodu na hotelu. Svým repertoárem opět nadchl 
a zpěvu a veselé pohody bylo plno.
Také byly připraveny a uskutečněny výlety. Prvou akcí byla 
cesta k obci Srní, která je proslavená romány spisovatele 
Karla Klostermanna. Součástí obce je Antýgl, kde byla 
v minulosti zbudována malá sklárna, která fungovala 
až do roku 1815. V huti se vyrábělo duté sklo a páteříky 
(korálky do růžence). Typickou šumavskou architekturu 
zde představují horské roubené chalupy na kamenné 
podezdívce se stěnami chráněnými šindelem. Stavení 
u řeky Vydry, dnešního Antýglu sloužily jako královácký 
dvorec. Dnes je to jediný dochovaný královácký dvorec 
v České republice. Královácký dvorec se skládá z vlastní 
chalupy, podružského domku, stodoly a kaple. Společným 
rysem těchto šumavských staveb bývala zvonička. Krása 
prostředí neunikla ani filmařům, kteří zde natočili trilogii 

Pod jezevčí skálou, Na pytlácké stezce a Za trnkovým 
keřem.
Na Antýglu se naše výprava rozdělila na dvě skupiny. Jedna 
procházela naučnou stezkou Povydří. Sedm a půl kilometrů 
dlouhá cesta patří k nejnavštěvovanějším místům Šumavy. 
Cesta klesá k Čeňkově pile a vede nádherným kaňonem řeky 
Vydry, která je proslulá svým kamenitým korytem. Cestou 
bylo vidět viklany, obří hrnce a kamenné moře. Druhá 
skupina odjela do obce Čeňkova pila, kde byla domluvena 
komentovaná prohlídka elektrárny Vydra a podle zájmu i 
vlastní elektrárny Čeňkova Pila. Obě mají svou historii, ale 
nejsou technickým skanzenem, ale doposud fungujícími 
dodavateli elektrické energie.
Dalším výletem byla  jízda krásnou přírodou přes Kvildu, 
Modravu až do obce Stachy, kde jsme navštívili malou 
soukromou sklárnu, v níž nám její majitel představil  
sklářskou výrobu. Nakonec jsme dorazili do Kašperských 
Hor, které byly v minulosti označovány za zlatou pokladnici. 
Podle zájmu si mohli účastníci prohlednout město.

Posledním organizovaným výletem byla prohlídka Svinné 
Lady, která je známá rašeliništěm Chalupskou slaťí  s 
Chalupským jezírkem, ke kterému vedl dřevěný chodník. 
Odtud to byl jen malý kousek do Borové Lady. Území obce 
spadá do ptačí oblasti Šumava a tak jsme navštívili otevřený 
sovinec. Jedná se o krásně udělanou voliéru s asi 5 druhy 
sov. Týdenní pobyt se vydařil a účastníci byli nadšeni.
Výbor klubu ještě v zimních měsících roku zajišťoval účast 
na akci připravovanou Muzeem Policie ČR jako „SENIOR 
AKADEMII“. K účasti se přihlásilo 6 našich členů, kteří 
v době od 7.3 až do 9.5.2023  absolvovali 10 přednášek 
na témata jako byly násilná a majetková trestná činnost, 
postavení svědka, poškozeného a oběti. Byly přednášeny 
problematiky z kriminalistiky (ohledání místa činu, 
daktyloskopie aj), služební kynologie a historie četnictva 
i s případy československé kriminalistiky. Akademie byla 
ukončena 11.5. slavností za účasti ředitele muzea a dalších 
hostů. Celý akt provázela Hudba Hradní stráže a Policie 
ČR s čestnou stráží. Absolventům bylo předáno osvědčení 
o absolvování této Senior akademie. Děkujeme našim 
reprezentantům za propagaci seniorů ze Kbel.  
 JUDr. Julius Lachnitt

JUDr. Želásko Petr
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KBELSKÉ ŠKOLSTVÍ OD POČÁTKU              
PO SOUČASNOST 
Základnímu školství ve Kbelích je v současnosti určen areál 
mezi ulicemi Albrechtická, Toužimská a Pelnářova. Základní 
školu Praha – Kbely, Albrechtická ulice č. p. 732, tvoří dva 
stavebně propojené objekty, k nimž v roce 2020 přibyla 
multifunkční sportovní hala, která slouží jako tělocvična 
pro žáky ZŠ a zároveň jako základna pro řadu sportů. Obě 
školní budovy jsou organizačně jednou základní školou. 
K současnému stavu však vedla dlouhá cesta.
V českých zemích sice ustanovila všeobecnou vzdělávací 
povinnost dětem od 6 do 12 let už císařovna Marie Terezie 
v roce 1774 (v době vlády této císařovny byla také založena 
Obecná škola ve Vinoři), ale povinnou školní docházku 
zavedl až skoro o sto let později takzvaný „Hasnerův 
školský zákon“ roku 1869 (Leopold Hasner byl ministr 
kultu a vyučování v Předlitavsku, kam spadaly v Rakousku-
Uhersku české země). Tehdy Kbely vzdělávací zařízení 
ještě neměly a kbelské děti chodily do školy do více než tři 
kilometry vzdálené Vinoře, která pro ně byla školskou obcí. 
Tento stav trval až do roku 1888.
Velká vzdálenost a také skutečnost, že na začátku poslední 
čtvrtiny 19. století patřily Kbely k obcím s dynamickým 
rozvojem a s rychle rostoucím počtem obyvatel, a tedy 
i dětí, vedlo kbelskou obec k tomu, že začala usilovat o 
vlastní obecnou školu. 

O svou vlastní školu usilovali zejména kbelští „radní“ již od 
roku 1875, ale teprve 1. ledna 1889 byla v obci otevřena 
jednotřídní exponovaná stanice (odloučená třída) Obecné 
školy ve Vinoři pro děti první až třetí třídy a částečně 
i čtvrté třídy. Stanice sídlila v objektu u Kettnerů č. p. 
73 (později hostinec U Suldovských, dnes Pneuservis v 
Mladoboleslavské ulici). V srpnu 1889 byla na parcele č. 
57 (nyní Domov seniorů, Mladoboleslavská 20) dokončena 

stavba domu pro školní vyučování. Byl majetkem obce a 
přesunula se tam exponovaná stanice.
Od školního roku 1889/1890 se v ní začalo učit ve dvou 
odděleních (třídách). K 31. prosinci 1889 bylo však druhé 
oddělení výnosem Zemské školní rady zavřeno, protože 
exponované stanice nemohly mít více oddělení, takže se 
od roku 1890 učilo opět v jednom oddělení až do konce 
školního roku 1891/1892.
Na konci ledna 1892 povolila Zemská školní rada vyškolení 
Kbel ze školní obce Vinoř a v červenci 1892 pak zřídit ve 
Kbelích trojtřídní obecnou školu. Přízemní školní budovu 

exponované stanice po opravách »slavně« posvětil 
28. srpna 1892 vinořský farář Páter Šimon Bejvl jako 
samostatnou trojtřídní Obecnou školu ve Kbelích, kde 
se začalo učit 1. září 1892. Prvním takzvaným zatímním 
správcem školy se stal podučitel vinořské školy František 
Holas.
Pokud jde o obsah vzdělávání v tehdejším národním 
školství, tak od zavedení osmileté povinné školní docházky 
v roce 1869 se až do první světové války výrazněji 
nezměnil. V obecném školství se zachovalo jak pojetí 
vyučovacích předmětů, tak jejich pořadí (čtení, psaní, 
počty, náboženství, později kreslení, zpěv, přírodozpyt, 
zeměpis, přírodopis, dějepis, ruční práce, tělesná výchova).
Vzhled tříd, jejich vybavení, podmínky pro vyučování, 
vztahy mezi učiteli a žáky a další okolnosti, v nichž se děti 
vzdělávaly, byly na konci 19. století i v celé první třetině 
20. století ve srovnání se současností zcela odlišné a 
pro nás těžko představitelné. Nesmíme si však na druhé 
straně myslet, že tehdejší škola byla jen jakousi „biflovací“ 
institucí. Už tenkrát pedagogové i školští činovníci věděli, 
že škola není jen učení a že musí děti nejen vzdělávat, ale 
také vychovávat a zároveň jim poskytovat šance a prostor 

k získání širšího rozhledu.
Kbelská obecná škola od počátku své existence organizovala 
pro žáky vlastivědné a naučné vycházky, koncem školního 
roku podnikaly třídy výlety po pamětihodnostech a 
zajímavostech blízkého i vzdálenějšího okolí. Kbelská škola 
pro tuto činnost těžila z blízkosti Prahy, a tak vycházky 
často mířily do hlavního města tehdy českého království.
Rostoucí počet žáků si vynutil zvýšení počtu tříd, takže od 
17. října 1904 se ve Kbelích učilo už ve čtyřech třídách, 
když 4. třída byla umístěna mimo školní budovu. Roku 

1904 probíhala i přístavba školy na sousedním pozemku 
vykoupeném od slečen Kettnerových, a také rekonstrukce 
stávající školní budovy s přístavbou patra. Od školního roku 
1907/1908 se začalo učit již v pěti třídách, místnost pro 5. 
třídu vznikla v rámci předchozí rekonstrukce a přístavby 
školy. 
Kbelskou obecnou školu pochopitelně zasáhla I. světová 
válka. Její předzvěstí byl sarajevský atentát na arciknížete 
Františka Ferdinanda d´Este a jeho manželku Žofii hraběnku 
Chotkovou a vévodkyni z Hohenbergu. Školní mládež 
s učiteli absolvovala ještě 4. července 1914 smuteční 
bohoslužbu za oběti atentátu ve vinořském farním chrámu. 
Tím však obrazně skončilo pro kbelskou obecnou školu 
relativně poklidné první období její existence za panování 
habsburské dynastie ve státním celku Rakousko-Uhersko, 
jenž právě prodělával agonii, kterou nepřežil. Kbelskou 
školu navštěvovalo tehdy 139 chlapců a 149 dívek, celkem 
288 žáků, z nich 286 mělo katolické vyznání, dvě dívky 
evangelické.
Ve válečných letech škola, vyučování i docházka trpěly 
jak válkou, tak neustálými změnami v učitelském sboru. 
Kronika školy uvádí, že sice nezanikl zájem o školu a 
vzdělávání mládeže, ale že mládež mravně upadala, neboť 
se v rodinách matky musely starat o obživu a neměly na 
děti dost času, zatímco otcové bojovali na frontách. Během 
válečných školních roků 1915/1916 a 1916/1917 se ve 
škole konaly peněžité sbírky pro Červený kříž, a žáci rovněž 
vyráběli různé výstrojní pomůcky pro vojáky na frontách. 
Řídící učitel Josef Gottfried byl k 30. září 1916 penzionován 
a zatímním správcem školy se stal definitivní učitel 
Jaroslav Mašek, který vedl školu do 26. července 1918. Ve 
stejném školním roce doplnil učitelský sbor zatímní učitel 

Karel Kupka, ale záhy byl povolán k vojenské službě, a tak 
se musel sbor opět doplnit. Kupka se však později do Kbel 
opět vrátil a působil ve škole celou první republiku a za II. 
světové války, kdy byl řídícím učitelem. 
Školní rok 1918/1919 se stal vzhledem k pádu Rakouska-
Uherska a vzniku Československé republiky historickým 
mezníkem, který změnil i kbelskou obecnou školu. K 1. 
srpnu 1918 nastoupil nový řídící učitel Karel Kaše.
V podmínkách nové republiky si učitelé často stěžovali na 
„rakušácký“ byrokratický duch mnoha školních inspektorů, 
kteří učitele pronásledovali, což vedlo k výměně některých 
z nich. Učitelé karlínského okresu, kam patřila i kbelská 
škola, na slavnostní schůzi 7. prosince 1918 přísahali 
věrnost Československé republice, ale projevili i důvěru 
svému inspektorovi Otakaru Kremlovi.
Ačkoli se stát a potažmo i kbelská obecná škola potýkaly 
v prvních letech nové republiky s řadou těžkostí i materiální 
bídou, léta první republiky znamenala pro školu období 
rozkvětu a svobodného rozvoje.
Nicméně když o prázdninách roku 1922 přijalo Národní 
shromáždění takzvaný »malý školský zákon«, byl již od 
návrhu vnímán jako problematická norma. Kronika kbelské 
školy jej glosovala nevlídně: „…nejenže neodstraňuje staré 
křivdy, ale nové na učitelstvu páchá. Národní shromáždění 
přijímá malý školský zákon, kterým náboženství postaveno 
je na prvé místo učebných předmětů. Pokynů učitelstva 
nedbáno a budoucnost přinese poučení.“

K 1. srpnu 1922 byl penzionován řídící učitel Karel Kaše 
a od školního roku 1922/1923 byla škola svěřena do 
prozatímní správy učiteli Jaroslavu Kunstovnému. Navzdory 
několika pokusům ustanovit nového řídícího učitele, trval 
prozatímní stav až do školního roku 1926/1927, kdy získala 
kbelská obecná škola konečně po čtyřech a půl letech 
definitivního řídícího učitele, jímž byl ustanoven Jan Šolc, 
definitivní učitel a zatímní řídící učitel ve Vinoři.
Ve školním roce 1929/1930 bylo rozhodnuto o další 
přístavbě školy nebo stavbě nové školy. Ve školním roce 
1930/1931 byla rekonstruována kancelář v obecním úřadě 
(budova č. p. 53) na třídu. O zřízení trojtřídní měšťanské 
školy a vybudování suterénu a přízemí nové školní budovy 
rozhodlo kbelské obecní zastupitelstvo 15. srpna 1931. Ve 
školním roce 1931/1932 byla jedna pátá třída umístěna v 
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Obecná škola 1937

Obecná škola 1910

Baráčnické divadlo  1937

Učitelský sbor 1940
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I skvělé vozíky
potřebují občas
rychlý a kvalitní 
servisní zásah.
Ten tvůj.

Více informací najdete na 
jungheinrich.jobs.cz

HLEDÁME SERVISNÍ TECHNIKY VE KBELÍCH!

Pracovní doba 
začíná a končí 
před domem

Více času 
na rodinu

Zajímavá práce 
u různorodých 

zákazníků 
ve tvém okolí

Špičkové 
zázemí

Servisní vůz
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budově pivovaru. Výkop základů nové školní budovy byl 
zahájen 7. září 1931. Do Vánoc 1931 stála hrubá stavba. 
Nová budova školy byla dokončena a vybavena do konce 
prázdnin 1932.
Trojtřídní smíšená měšťanská škola pak zahájila provoz 1. 
října 1932 v nově postavené budově v sousedství obecné 
školy (dnes tam sídlí vysoká škola ATVS Palestra) zatím jen 
s 1. a 2. třídou. Otevření měšťanky se odehrálo v roce, 
kdy Kbely slavily 40 let od vzniku samostatné školy v obci. 
Zatímním ředitelem měšťanské školy se stal Jan Veska. 
V suterénu nové budovy byly také některé třídy obecné 
školy. Třetí třída měšťanky se otevřela ve školním roce 
1933/1934. 

Obecná škola, která zůstala školou se samostatnou správou, 
měla po vzniku měšťanky pět definitivních postupných 
tříd a rovněž pět zatímních poboček celkem se 455 žáky. 
Ve školním roce 1934/1935 se v obecné škole začalo učit 
podle definitivních běžných učebních osnov pro obecné 
školy, vyhlášených ministerstvem školství a národní osvěty 
z 10. července 1933.
Učitel Karel Kupka byl ustanoven zastupujícím řídícím 
učitelem za nemocného Jana Šolce od 15. října 1936. Ve 
školním roce 1937/1938 byl k 1. září dán stále nemocný 
řídící učitel Jan Šolc do penze a Karel Kupka byl jmenován 
zatímním řídícím učitelem, kterým pak zůstal až do konce 
II. světové války.
Dostavba prvního patra nové školy (měšťanky) probíhala 
ve školním roce 1937/1938. Jednoletý učební kurz (JUK) 
čili 4. ročník měšťanské školy byl ve Kbelích otevřen rovněž 
ve školním roce 1937/1938. Zatímního ředitele měšťanky 
Jana Vesku vystřídal definitivní ředitel František Tvaroh. 
Ten pak po 31. lednu 1938 odešel na zasloužený odpočinek 
a zatímním ředitelem školy za něj byl ustaven odborný 
učitel měšťanky Jaroslav Korynta.
Na konci prvního měsíce školního roku 1938/1939 zdrtila 
i žáky a učitele kbelské obecné školy zpráva o mnichovské 
dohodě, kterou byla ČSR okleštěna o území Sudet a 
další pohraniční oblasti, čímž vznikla takzvaná druhá 
republika, kterou skončil na dlouhá desetiletí svobodný a 
demokratický rozvoj i kbelské obecné a měšťanské školy.
Druhou republiku ukončila okupace země v březnu 1939 
nacistickým Německem. Výuku v časech Protektorátu Čechy 

a Morava provázel strach z represí německých okupantů 
a opět bída způsobená orientací ekonomiky na válečné 
potřeby nacistického Německa. Jak vypadaly školy, a výuka 
za protektorátu ilustruje výnos České zemské školní rady 
pro Čechy, který uložil protektorátnímu zaměstnanectvu 
do 31. 12. 1941 předložit řádně vyplněná „Prohlášení“ a 
přiložit k němu doklady o rodovém původu nebo osvědčení 
o židovském (nežidovském) původu. Ve školách byla 
zrušena občanská nauka a výchova a zavedena povinná 
němčina od třetího postupného ročníku obecných škol. 
Zavedeny byly dvojjazyčné názvy škol, tiskopisy a razítka 
apod. Dodržování směrnic pro revizi knihoven, učebnic, 
pomocných knih a pokyny pro výzdobu školy kontroloval 
školní inspektor. Všichni učitelé se podrobili zkouškám z 
němčiny. Protektorátním učitelským silám bylo zakázáno 
soukromě vyučovat židovské děti i dospělé.
Válečné roky byly pro kbelské školy velice těžké. Provázely 
je častá přerušení výuky, když nebylo čím topit, epidemie 
infekčních nemocí, nedostatkem jídla a oblečení pro školní 
děti.
Když už se blížil konec války, postihl Kbely letecký nálet, 
který provedla angloamerická letadla deštěm tříštivých 
pum 25. března 1945. Stál životy stovky lidí, poničeno 
bylo mnoho občanských domů a obě školy. O život přišla 
i Milena Bystřická, žákyně III. ročníku hlavní školy, a také 
její matka, bratr a sestra. Peněžní sbírka pro postižené 
náletem mezi učitelstvem a žactvem vynesla 3310 korun 
a z učitelského školního fondu byla doplněna na 4000 
korun. Z ní pak dostaly po tisíci korunách čtyři děti – Josef 
Mrha, Jan Judita, Antonín Němeček a Božena Šebková, 
které při náletu přišly o jednoho nebo oba rodiče. Angličtí 
a američtí hloubkoví letci od 16. do 20. dubna 1945 denně 

nad Kbelami pronásledovali a sestřelovali německá letadla, 
aniž by poškodili obec.
Okupace trvala do května 1945, kdy porážkou německé 
Třetí říše skončila II. světová válka v Evropě. V následujících 
letech hledala škola tvář v poválečných poměrech. Po 
komunistickém puči v únoru 1948 začala nejdelší etapa 
kbelských škol, v jejím průběhu byly podřízeny ideologii 
komunistické strany, jež plně ovládala tehdejší socialistický 
stát.

Pokračování příště

Sokolovna 1948

Měšťanka  1938
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KBELSKÁ KNIHOVNA „NOVĚ“!!!
I když pro mnohé jistě není překvapením, že se plánuje výstavba 
nové moderní knihovny ve Kbelích, doposud tato doba ještě 
neuzrála, a je tedy nutné, částečně modernizovat naše stávající 
prostory a zkvalitňovat tak současné poskytované služby. Snad 
tedy všechny návštěvníky stávající knihovny potěšíme několika 
zásadními změnami, ke kterým v průběhu letních měsíců 
v kbelské knihovně došlo.
Po pěti letech proběhla opět celková revize knihovního fondu, 
která přinesla nutné protřídění a částečnou změnu v rozmístění 
knih, což jak doufáme, umožní čtenářům lepší orientaci i 
kvalitnější výběr v knihovním fondu. V současnosti je v knihovně 
k volnému výběru 11 041 svazků, což na prostory, ve kterých se 
knihovna nachází, není zrovna zanedbatelné množství. Z tohoto 
důvodu jsme proto malinko upravili i stávající interiér.
Zásadní novinkou je však postupné zavádění nových 
knihovnických technologií. 
Aktuálně byl pořízen, díky dotačnímu projektu VISK 3 z MK 
ČR a za podpory MČ Praha 19, nový elektronický katalog NEK 
Profi, který bude sloužit čtenářům nejen jako „vyhledávač“ v on-
line katalogu knihovny, ale umožní i samostatné vyhledávání 
v čtenářském účtu, a tím dá čtenáři možnost, si samostatně 
ověřit přímo na místě zda požadovanou knihu již v minulosti četl. 
Dále bude sloužit jako selfcheck – zařízení pro samoobslužné 
půjčování knih, což je současným požadovaným trendem 
v mnoha knihovnách. V neposlední řadě v tzv. klidovém režimu 
je na monitoru přístroje nastaven informační portál, kde se 
budou zobrazovat aktuální sdělení a pozvánky na kulturní či 
literární akce pořádané v knihovně. Čtenáři nemusejí mít žádné 
obavy, s tímto zařízením je budeme postupně seznamovat a 
samozřejmě prioritně zůstává zajištěn přímý kontakt čtenář-

knihovník. Jak ale doufáme, přinese tato nová služba pro 
mnohé čtenáře zjednodušení při půjčování a vyhledávání ve 
fondu knihovny, neboť stále zvyšující se počet čtenářů vyžaduje 
pochopitelně i větší nároky na kvalitnější poskytované služby. 
Dalším modernizačním projektem je postupné zavádění 
technologie RFID, která umožní rychlejší a snadnější půjčování i 
vracení dokumentů a dojde i k následnému zpřesnění evidence 
knihovního fondu. Každá kniha bude opatřena radio-frekvenčním 
čipem, který poté umožní snadnější lokalizaci v prostorách 
knihovny a nabídne, díky speciální čtečce, půjčování a vracení 
více titulů najednou. 
Připravuje se taktéž nová podoba webových stránek knihovny, o 
jejichž zprovoznění  budeme čtenáře aktuálně informovat. 
Pro tuto chvíli opakovaně upozorňujeme na změnu e-mailové 
adresy kbelské knihovny:
 Nová podoba je: info@knihovna.praha19.cz
Prosíme čtenáře o zasílání zpráv na tuto novou adresu a také, ve 
vlastním zájmu, o prověření svých e-mailů uvedených v čtenářské 
registraci. Při návštěvě knihovny si nechte, prosím, zkontrolovat 
všechny kontaktní údaje, aby zprávy z knihovny odcházely pouze 
na používané adresy. 
Z plánovaných kulturních akcí, které nás čekají v nejbližší době, 
bychom všechny rádi pozvali na:
Vernisáž fotografické výstavy manželů Jaroslavy a Lubora 
Houškových, ve středu 13. 9. 2023 od 18 hodin, kterou pořádáme 
ve spolupráci s 1.ČKFA Nekázanka. 
Cestopisná beseda s panem Ivanem Stárkem, ve středu 4. 10. 
2023 od 18 hodin, který nás, i díky krásným fotografiím Františka 
Lagy, provede úžasnými exotickými končinami naší planety. 

Iveta Novotná 
knihovnu Kbely

Milá maminko 
chceme ti popřát 
k tvým narozeninám 
a poděkovat 
za dobré  vychování 
a za vše co jsi 
pro nás udělala. 
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INZERUJTE VE KBELÁKU ZA SKVĚLÉ CENY
LEVNĚJŠÍ JINDE NENAJDETE!

Ceník inzerce za zveřejnění v jednom čísle 
Plošná inzerce

1 strana    A4      3.920,- Kč s DPH
1/2 strany A4      2.210,- Kč s DPH
1/4 strany A4       1190,- Kč s DPH
1/8 strany A4         790,- Kč s DPH

Ceny jsou uvedeny s DPH.

Pokud si inzerent předplatí inzerci na 6 čísel, 
poskytne se mu sleva 10%, při předplacení 
na 3 čísla je sleva 5%.

Řádková inzerce
Maximální počet řádků 6, maximálně 200 znaků, plošně do velikosti 1/16  ze 
strany A4 za 390,- Kč včetně DPH.

KOUPÍM HUDEBNÍ A FILMOVÉ NOSIČE

VYMĚNÍM OBECNÍ BYT VE KBELÍCH (KATUSICKÁ UL.)
1+1/BALKON/SKLEP 2NP ZA 2+1/3+1 VE KBELÍCH.
725 838 980, JULIANNAPETERKA@GMAIL.COM

VYMĚNÍM OBECNÍ BYT VE KBELÍCH

VHS DVD CD LP
POHLEDNICE, KNIHY A JINÉ SBĚRATELSKÉ PŘEDMĚTY.
TELEFON  704 142 317

OPRAVA ŽALUZIÍ-VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK,NOVÉ ŽALUZIE, 
SÍTĚ PROTI HMYZU,SEŘÍZENÍ OKEN 
pavel.janci@email.cz, tel.: 733720950

NOVÉ ŽALUZIE - OPRAVA 

Nevyhovuje Vám stávající  
stav Vašeho IT nebo chcete jen jistotu,  

že máte vše v pořádku  popř. máte jiný důvod,  
proč od nás chtít bezplatnou konzultaci?

Veškerá IT technika od renomovaných výrobců  
ADOBE, ASUS, HP, HPE, LENOVO, LOGITECH,  

MICROSOFT, RUCKUS a mnoha dalších.

LOKÁLNÍ FIRMA, 
MEZINÁRODNÍ ZKUŠENOST

Zajišťujeme uživatelskou a infrastrukturní správu  
a podporu, videokonferenční řešení pro 
MSTeams/Zoom/GoogleMeet, správu prostředí 
Microsoft 365 (emaily, data, spolupráce), hosting 
vašich webů i pronájem virtuálních serverů,  
bezpečnost, realizujeme síťová a serverová řešení, 
kamerové systémy, audity a konzultace, projek- 
tové řízení, návrhy, instalace, projektové slevy,  
financování, IT jako Službu – kompletní správa  
Vašeho IT.

ZAVOLEJTE NEBO NAPIŠTE NA: 

+ 420 702 299 339     sales@solverita.cz

AREÁL PARK KBELY

www.solverita.cz

firemní IT vyřešeno

Modeláž nehtů
 Manikúra

SPA  
Depilace předloktí

…….

otevřena v 

ul. Mladoboleslavská 844.
(vchod do kadeřnictví mezi Drogerií a Barvy laky)

Tel. 724 966 288

5150

Bydlím tu s Vámi
a bude mi velkou ctí pomoci i Vám
s prodejem, nebo
s hledáním Vašeho nového domova

Na mě se můžete spolehnout
 
Lucie Matějková
Realitní makléřka RE/MAX G8 Reality
Tel: +420 739 083 249
Email: lucie.matejkova@re-max.cz

Uložte si můj kontakt:
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Prodejna: Mladoboleslavská 843, Praha 9, Po–Pá 8:00–18:00, So 8:00–12:00. 
Kontakty: Barvy-Laky +420 602 815 409 / Autolaky +420 703 392 678

B A R V Y– L A KY /  A U T O L A KY

OPRAVNÁ TUŽKA

VYBÍREJTE A NAKUPUJTE ON–LINE

MÍCHÁNÍ BAREV

www.cyan.cz

NA POČKÁNÍ

NA VAŠE AUTO

Jak snadno opravit škrábanec nebo ďubku na laku auta? 
V naší prodejně vám na počkání namícháme přesný 
odstín laku z profesionálního systému LESONAL
a poradíme vám s jeho aplikací.  

189,- Kč
50 ml

• Vodou ředitelné barvy téměř na vše

• Antikorozní nátěry Komaprim 3v1

• Lazury silnovrstvé, tenkovrstvé

• Interiérové barvy

• Fasádní barvy

V naší prodejně vám rádi poradíme a namícháme 
na počkání jakýkoliv odstín na jakýkoliv podklad.


	_GoBack
	_GoBack
	_GoBack
	_GoBack
	_GoBack
	_GoBack
	_GoBack
	_GoBack
	_GoBack
	_GoBack

